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SKAL VI OGSÅ 
SÆLGE DIN BOLIG?GODT NYTÅR 

HASSERIS  
Vi har mere end 40 års erfaring og 
24 engagerede medarbejdere, som 
er klar til at hjælpe. Vi tilbyder altid 
en gratis og uforpligtende vurdering.

Kontakt os på 96 31 60 00
en gratis og uforpligtende vurdering.en gratis og uforpligtende vurdering.

Forsikringshjælp på uvejrsdage
- Honestus & Partners viser vej i en ny forsikringsverden.

Forårskampklare U15-piger
- samt en varm velkomst til nye talenter i Aalborg KFUM Fodbold. 
 

10-års jubilæum og flere aviser
- hasserisavis.dk fejrer 10-års jubilæum med flere udgivelser.
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”Jeg har altid synes, at teknologi er superspændende, og jeg elsker nørderiet,” siger Jane Rygaard Pedersen. 

Fra teknologinørd til global ledelse i Nokia

Af Helena Ravnsbæk

Jane Rygaard Pedersen har 
formået at nå toppen i en 
branche, hvor hovedparten 
af kollagerne gennem årene 
har været mænd. Hun start-
ede i Nokia i 1999 med en 
passion for teknologi og 
den digitale fremtid, og i 
dag besidder hun en af de 
øverster poster i den finske 
netværksvirksomhed, hvor 
hun til dagligt sidder på den 
globale ledelsespost Head 
of Corporate Partnerships.
”Jeg har siddet i Nokia i snart 

25 år, men det er så mange 
forskellige ting og så mange 
forskellige mennesker, jeg 
har arbejdet med, så det 
føles ikke som ét job,” siger 
Jane Rygaard, da hasseris-
avis.dk besøger hende i vil-
laen i Hasseris, hvor hun og 
familien flyttede til for to år 
siden.

Nokia anno 2024
Det første, vi spørger Jane 
om, er, hvad Nokia egentligt 
laver i dag. Hun fortæller, at

Fortsættes næste side
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Selvom Jane Rygaard har haft Nokia til at stå 
i hjørnet af lønsedlen siden 1999, har hun 
hele vejen igennem sørget for at avancere og 
bevæge sig mod toppen – noget, der kun er 
sket, fordi hun aldrig har været bleg for at 
fortælle sine chefer, hvor hun gerne ville hen.

Erhvervsprofilen



GRUNDEJERFORENING

BLIV 
MEDLEM 
–  SÅ STÅR VI  

STÆRKERE

Gennem 126 år har Hasseris Grundejerforening været med til at forme Hasseris og 
varetage Hasseris borgernes interesser – et arbejde der gennem årene har været med 

til at sikre havebyen Hasseris, som en attraktiv bydel at bo og leve i.
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  ALLE STÆRKERE!
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Fortsat fra forsiden:

 mange kender Nokias mo-
biltelefoner, og hun hiver 
selv sin Nokia-telefon frem. 
Men faktisk har den finske 
virksomhed ikke lavet mo-
biltelefoner siden 2014, da 
Microsoft Mobile overtog 
Nokias mobiltelefondivision.

”I dag er Nokia en netværks-
forretning. Vi leverer fiber-
udstyr, mobile netværk, 
IP-løsninger til clouddeling,” 
siger hun og fortsætter med 
et eksempel: ”Når vi skal 
have forbindelse til fx USA, 
skal forbindelsen jo køre et 
sted. Her er Nokia en af de 
få i verden, der leverer de 
kæmpestore fiberkabler, som 
lægges på havbunden over 
Atlanten, gennem Stilleha-

vet eller ved Grønlands kyst.”

”Men hvad laver Nokia i Dan-
mark?” spørger hun retorisk. 
”Her har vi salg og services 
af Nokias produkter - både 
software og hardware – og 
mange mobilmaster i Dan-
mark og fiberbokse står der 
Nokia på.”

Med stolthed fortsætter 
hun: ”I Aalborg har vi des-
uden en forskningsafdeling, 
som sidder på et lille kontor 
ude ved universitetet, der 
som de eneste i Danmark 
laver standardisering for 6G-
netværk.”

Jane tilføjer, at de forventer, 
at forskningsteamet i Aal-
borg Øst vil være klar med 
6G-netværket i 2028, og 

det vil være udrulningsklart 
i 2030.

Ude godt, hjemme bedst
Janes egen vej gennem 
Nokias store virksomhed, der 
i dag tæller 85.000 ansatte 
på globalt plan, startede i 
1999. Her sad hun med ser-
vices, og det var bl.a. hende, 
man ringede til, hvis et mobilt 
netværk gik ned, og man som 
operatør ikke selv kunne løse 
problemet. Derudover sad 
hun i den nordeuropæiske 
support til taletidskort 
i starten af 00’erne.

Hendes trang til at nørde 
teknologien bragte hende til 
New Zealand, hvor hun ikke 
kun var med til at rulle 3G ud 
på den anden side af Jorden, 
men hun fandt også kær-
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ligheden i den newzealand-
ske Shaun. Og da Jane blev 
tilbudt en stilling i Nokias 
globale salgsfunktion, fik 
hun overtalt Shaun til at for-
lade december-sommeren 
i New Zealand til fordel for 
vintermørket i Finland.  

”Jeg skrev under på kontrak-
ten, inden Shaun overhoved-
et havde set Finland. Da vi 
kom til Helsinki i december 
måned, var det rigtig koldt 
og rigtigt mørkt. Og jeg gik 
bare og ventede på, at han 
ville sige, at det her ikke var 
noget, han ville alligevel,” 
griner Jane, og tilføjer at de 
begge forelskede sig i det 
naturskønne land.

I 2007 fik parret deres æld-
ste datter, Anna, i Helsinki, 
mens Jane Rygaard stadig 
havde job i Nokias globale 
salgsafdeling med over 100 
rejsedage om året. Og den 
nye familieforøgelse med-
førte her nogle nye udfor-
dringer.

”Mens vi boede i Finland, 
måtte min mor flyve fra 
Danmark til Helsinki, fordi 
jeg var på vej ud ad døren, 
mens Shaun havde brækket 
håndleddet – og man kan 
ikke skifte ble med en bræk-
ket hånd. Derefter begyndte 
vi at overveje, om vi kunne 
gøre tingene anderledes,” 
siger hun, og tilføjer, at hun 
derefter greb muligheden for 
at flytte tilbage til Danmark, 
da hun kunne blive flyttet fra 
salgs- til marketingsafdel-
ingen, hvor der ikke længere 
var krav om nært så mange 
rejsedage, og i 2011 fik par-
ret endnu en datter, Olivia.

Ord på ambitionen
Tættere på bedsteforæld-
rene var der mere ro på hjem-
mefronten, og mens Jane 
Rygaard sad i Nokias mar-
ketingsafdeling fra 2008 til 
2018 i Danmark, arbejdede 
hun sig op ad karrierestigen 

og endte med at sidde som 
marketingschef for hele 
Nokias mobilnetværksfor-
retning. Derefter blev hun 
global forretningschef for 
Nokias mobile netværk, hvor 
hun bl.a. sad med ansvaret 
for private 5G-netværk til 
havne, lufthavne, bered- 
skabsstyrelser, vindmølle-
parker osv. Et skifte, der ikke 
er kommet af sig selv.

”Min overgang fra markeds-
føring til forretningsansvar 
skete kun, fordi jeg tydeligt 
kommunikerede, at hvis jeg 
skulle noget andet, skulle 
jeg involveres i beslutning-
sprocessen inden for for-
retningen. Det er vigtigt at 
udtrykke sine ambitioner 
højt, ellers er der ingen, der 
er klar over dem,” siger Jane 
og fortsætter: 
”Jeg har selvfølgelig været 
heldig, men jeg har også altid 
være åbenmundet omkring, 
hvad jeg gerne ville. Jeg siger 
altid åbent til mine chefer, at 
jeg ikke skal pensioneres i 
den stilling, jeg er i. Man skal 
sørge for at fortælle, hvilke 
døre man gerne vil have åb-
net, og når man så fornem-
mer, at der sker noget, skal 
man sige det igen – for ellers 
kommer stillingen ikke.”

Anonym fodboldmor
Inden familien slog sig ned 
i Hasseris Villaby for to år 
siden, boede de siden 2010 
i en bolig ikke langt fra Has-
seris Gymnasium. ”Hvor 
mange skiftede ikke hus 
på grund af corona?” griner 
hun. For hende føles skiftet 
som at vende hjem, for de 
nye rammer med stuklofter 
og gamle radiatorer minder 
hende om det gamle hus i 
Skagen, hvori hun voksede 
op. 
Selvom hendes arbejde sta-
dig bringer hende verdenen 
rundt, er Hasseris hendes 
blevet hjem, hvor hun kan 
handle i Hasseris Bymidte 
uden at vække opsigt. 

”Det passer mig fint, at jeg 
kan gå en tur til Hasseris 
Bymidte og købe ind, uden 
at nogen rigtig ved, hvad jeg 
laver. Her kan jeg bare være 
fodboldmor, formand i spe-
jderbestyrelsen eller bestyr-
elsesmedlem ved Aalborg 
Katedralskole. Det er rart, 
for når jeg er på konference 
med arbejdet, kan det tage 
mig evigheder at gå 300 
meter hen til Nokias stand,” 
griner hun og sætter pris på 
at være forholdsvis anonym 
i Aalborg.

Næste skridt 
I 2022 fik hun tilbudt sin nu-
værende stilling som global 
chef for Nokias virksom-
hedssamarbejder, og Jane 
Rygaard arbejder til dagligt 
med det, hun selv kalder 
’frenemies’ – altså andre 
store virksomheder, der på 
nogle områder er partnere 
og på andre områder er di-
rekte konkurrenter til Nokia.
Vi spørger Jane, hvad hun har 
italesat for sin nuværende 
chef som næste skridt på 
Nokia-stigen, hvortil hun 
svarer: ”Jeg er ikke færdig 
med den globale telekom-
munikation endnu. Der sker 
bare så meget. Men på et 
eller andet tidspunkt vil jeg 
gerne kunne bruge mine 
kompetencer indenfor inter-
nationalisering i en mere lo-
kal sammenhæng.” 

Hun fortæller, at hun i 
den forbindelse også er 
bestyrelsesformand ved 
DigitalLead, en klynge for 
digitale teknologier og sam-
lingspunkt for digital inno-
vation, hvor man også sikre 
tværgående samarbejder til 
erhvervsfremmende projek-
ter – men der kommer nok 
til at stå Nokia øverst på 
lønsedlen nogle år endnu. 

Jane Rygaard elsker at koble af med en rask gåtur i Mølleparken. Her er – ifølge Jane – den 
bedste udsigt over Aalborg. Foto: Helena Ravnsbæk.

Fortsat fra forsiden...
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Redaktionen på hasserisavis.dk består af Jens Skovgaard, Jesper Franzen og Helena Ravnsbæk.

Af redaktionen

Hasserisavis.dk fejrer sit 
10-års jubilæum i januar 
2024 med en historie, der 
begyndte som en netavis, 
udviklede sig til en trykt 
udgave, og nu fortsætter 
med stadigt flere udgiv-
elser og spændende planer 
i 2024. 

I dag er det redaktionen, 
bestående af freelancejour-
nalist Jens Skovgaard, jour-
nalist Helena Ravnsbæk og 
redaktør Jesper Franzen, der 
står for de lokale historier og 
annoncører i Hasseris’ egen 
lokale avis.

Den skøre idé
Hasserisavis.dk’s grundlæg-
ger, Palle Bjørnstrup, fik 
idéen til Hasseris Avis i efter-
året 2013, der startede som 
en netavis og blev lanceret 
den 8. januar 2014. 
Efter en vellykket start blev 
beslutningen om at udgive 
en papirudgave taget, hvor 
hasserisavis.dk’s freelance-
journalist, Jens Skovgaard, 
var med fra begyndelsen. 

”Da Palle Bjørnstrup fik den 
gode idé at starte en netavis 
for Hasseris, begyndte jeg 
at sende ham nogle artikler. 
Dem tog han godt imod, 
og sådan blev samarbejdet 

etableret. Så fik Palle den 
‘skøre idé’ at lave en papir-
udgave af hasserisavis.dk, 
og vi indgik en mere formel 
aftale om levering af artikler 
til avisen. Vi havde mange 
hyggelige frokoster rundt 
omkring i byen, hvor vi drøft-
ede indholdet af de kom-
mende numre,” siger Jens 
Skovgaard. 

Den første papiravis
Den første papirudgave så 
dagens lys den 16. septem-
ber 2014, og de 16 sider 
blev omdelt til i alt 7.200 
husstande i Hasseris-områ-
det.

”Det glædede os, at avisen 
blev godt modtaget af vores 
læsere, og gradvis blev 
oplaget udvidet, så vi også 
kunne omdele avisen i Kær-
by og Skipperen,” siger Jens 
Skovgaard.

Udgivelsesfrekvensen blev 
øget til seks gange årligt, og 
senere udvidede Palle Bjørn-
strup dækningsområdet, så 
der efterfølgende omdeltes 
9.400 eksemplarer af avisen.
Da Palle Bjørnstrup i 2021 
besluttede at afhænde 
avisen, var Jens Skovgaard 
også indstillet på at stoppe. 

”Men da den nye redaktion 

bad mig fortsætte, beslut-
tede jeg at fortsætte mine 
skriblerier til avisen, i håbet 
om at der stadig er nogen, 
der synes om dem,” lyder det 
fra journalist Jens Skovgaard.

Ny kommandocentral
I 2022 trådte Jesper Franzen 
til med sin baggrund inden 
for marketing og produktion 
af lokalaviser, og han har nu 
overtaget ansvaret for Has-
seris Medier og fortsætter 
udgivelsen af hasserisavis.
dk.

”En dag ringede telefonen, 
og jeg fik et tilbud der kræ-
vede lidt overvejelse, og 

efter et par møder i januar 
2022 omkring overtagelse 
og drift af hasserisavis.dk, 
gik det lige pludselig stærkt,” 
siger redaktør Jesper Fran-
zen og fortsætter:

”1. februar 2022 rykkede 
jeg ind i lokalet oven på 
slagteren i Hasseris Bymid-
te, hvor den nye platform 
på nettet til hasserisavis.
dk skulle løbes i gang, avis-
udgaver skulle planlægges 
og annoncører kontaktes.”

Onsdag den 2. marts 2022 
kom årets første 16 sider på 
gaden, og det blev til yder-
ligere syv udgaver i 2022.

10-års jubilæum og stadig endnu flere aviser
I januar kan hasserisavis.dk fejre sit 10-års jubilæum, og det bliver fejret af redaktionen med endnu flere udgivelser og nye planer for året.
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Aalborg’s lokale Botex
Ny adresse på 
Kornblomstvej 2

Alle former for  lækre og funktionelle 
gardinløsninger. Book et møde og 
lad os finde en løsning som passer 
til netop dit hjem og dit behov for 
afskærmning. Botex Aalborg . Kornblomstvej 2
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Kort efter Jesper Franzen 
overtog kommandoen, blev 
journalist Helena Ravnsbæk 
inviteret med ind i maskin-
rummet.

”Jeg startede i praktik i april 
2022 kort efter Jesper over-
tog driften af avisen og godt 
kunne bruge en hånd med 
den nye netavis. Det viste 
sig, at vi hurtigt fik et solidt 
samarbejde op og køre,” 
siger Helena Ravnsbæk og 
fortsætter:

”Med et fælles mål arbejd-
ede vi nu begge for, at has-
serisavis.dk skulle være en 
avis, som folk i og omkring 
Hasseris ville føle et endnu 
større tilhørsforhold til, og 
som prioriterer at bringe lo-
kale historier. Han sørgede 
for annoncørerne, jeg for 
historierne, og i begyndelsen 
krævede det en masse ben-
arbejde for os begge.”

Vækst, fart og udvidelse
Siden har hasserisavis.dk ud-
videt sit dækningsområde 
og antallet af udgivelser. 
I 2023 nåede den fysiske 
udgave 10.600 husstande 
og blev udgivet ti gange. 
Derudover er avisen blevet 
større med sidetal fra 24 til 
32 sider, og læsere, der ikke 
har fået avisen i postkassen, 
har kunne hente den trykte 
udgave i de ni nye avisstand-

ere i området.

Jesper Franzen påpeger, at 
med Helena Ravnsbæk an-
sat på fuldtid fra den 1. de-
cember 2022, tog tingene 
fart i 2023.

”Med ca. 95 % egenprodu-
cerede relevante artikler, der 
er målrettet vores udgivelse-
sområde, har vi løftet papir-
avisen samt netavisen med 
daglige opdateringer, og 
annoncørerne har givet os 
en blåstempling. Vi har også 
løbende i 2023 testet folks 
interesse for hasserisavis.
dk, hvor vi bl.a. modtager løs-
ninger på vores logokonkur-
rencer i den trykte udgave 
op mod tre uger efter udgiv-
elsen,” lyder det fra Jesper 
Franzen, der tilføjer, at han 
tillader at sammenligne has-
serisavis.dk med et måneds-
magasin og ikke en traditio-
nel avis.

Flere udgivelser og lokal 
podcast
Til det kommende år, 2024, 
er der allerede planlagt 
endnu flere udgivelser – hele 
12 gange - og der gives 
løfter om spændende tiltag, 
herunder egenproduceret 
lokalhistorisk podcast. 

”Nu er vi hoppet ind i 2024, 
som vi glæder os meget 
til,” siger Jesper Franzen og 

fortsætter: ”Året byder på 
en præsentation af Hasseris 
Lyd, hvor Helena har produ-
ceret tre podcastepisoder 
om de modige drenge fra 
Churchillklubben, der gjorde 
modstand under den tyske 
besættelse.”

På netudgaven af hasseri-
savis.dk vil avisen trække 
endnu mere på områdets 
foreninger og andre ildsjæle.
”Vi er en lille redaktion, men 
vi har efterhånden fået op-
bygget et netværk i området 
til personer, virksomheder 
og foreninger, som vi sæt-
ter enormt stor pris på, og 
vi glæder os meget over, 
når lokale ildsjæle har histo-
rier eller ønsker og forslag til 
os,” siger journalist Helena 
Ravnsbæk. 

I postkassen kan læserne 
glæde sig til 11 trykte 
udgaver, og som noget nyt, 
udgiver hasserisavis.dk en 
digital udgave af avisen 
den 6. august fuld af friske 
artikler, til når alle kommer 
hjem fra sommerferien. 

”Alt i alt bliver det et spæn-
dende år for både Jens, Hele-
na og jeg selv, - og vi glæder 
os og går efter yderligere 10 
år til hasserisavis.dk,” siger 
redaktør Jesper Franzen af-
slutningsvist.



Af Helena Ravnsbæk

I dag fylder rentespørgsmålet 
for mange mennesker, både 
når det kommer til pension-
sopsparingen og de stigende 
udgifter på budgetkontoen. 
For det er netop nu, vi be-
gynder at kunne mærke kon-
sekvenserne af de seneste 
års økonomiske rutsjebane. 

Men hvad kan vi forvente af 
2024? Vi har spurgt Hen-
rik Holst Petersen, investe-
ringschef ved Ringkjøbing 
Landbobank. 

”Sandsynligvis vil der være 
et fald i renteniveauet. Det 
er positivt, men det lys, der 
skinner forude, synes måske 
lidt langt væk,” siger han og 
tilføjer: “For det er lige nu, 
det kan begynde at gøre 
ondt på folks økonomi, for 
rentestigningerne fra cen-
tralbankerne tog tid om at 

påvirke budgetkontoerne, 
som vi mærker nu, og det 
samme gælder nu for rente-
nedsættelsen, der kommer i 
2024.”

Inflationsregning
Men hvorfor steg rent-
erne i første omgang? En 
væsentlig faktor bag rente-
stigningerne var de omfat-
tende hjælpepakker under 
coronapandemien. Disse 
finansielle støtteforanstalt-
ninger og den efterfølgende 
øgede pengemængde bi-
drog til at forhindre en øko-
nomisk kollaps under pande-
mien, men som Henrik Holst 
Petersen forklarer, har alt en 
pris.

Sommeren 2021 afslørede 
tegn på stigende inflation i 
den vestlige verden. Dette 
blev dog først betragtet 
som midlertidigt af cen-
tralbankerne, da lignende 

fænomener var blevet ob-
serveret efter Finanskrisen 
2008-2012. Men denne 
gang var det anderledes. 
Corona-pandemien ramte 
ikke kun enkelte lande. Pand-
emien ramte også Kina og 
andre produktionslande, 
hvilket resulterede i en mere 
vedvarende inflation. Situa-
tionen blev forværret af Rus-
lands invasion af Ukraine og 
forsyningskædeproblemer, 
hvilket fik centralbankerne til 
at reagere ved at begrænse 
pengemængden og varsle 
rentestigninger.

Dette påvirkede også værdi-
papirerne negativt med fald 
på 10-20% for aktier og de 
ellers sikre danske obliga-
tioner. Nationalbanken hæ-
vede udlånsrenten markant 
fra -0,45% til 3,75%, hvilket 
er en stigning vi ikke har op-
levet i over 40 år.

Lys i rentemørket
Inflationen toppede i efter-
året 2022 og har overordnet 
set været faldende siden 
da. Alligevel har nation-
albankerne i den vestlige 
verden ikke sænket renterne 
endnu, da de ønsker at være 
helt sikre på, at inflationen er 
under kontrol.

Men Henrik Holst Petersen 
er fortrøstningsfuld, og iføl-
ge ham, tyder alt på, at vi 
bevæger os i retning af en 
mere afbalanceret situation, 
hvor renten falder til den ak-
tuelle inflation. De institutio-
nelle investorer forventer da 
også rentenedsættelser fra 
ECB på 1,00%-1,25%-point 
i løbet af 2024.

Henrik Holst Petersen 
påpeger, at selvom rente-
nedsættelserne er på vej, 
vil der gå tid, før disse 
ændringer mærkes i hus-

hasserisavis.dk
-

- lokale nyheder hver dag

Husk: Næste udgave udkommer  
onsdag d. 31. januar.

I skyggen af høje renter: Dét sker der i 2024 
Rentespørgsmålet har været et stort emne i danskernes dagligdag og økonomi det seneste stykke tid, og derfor har hasserisavis.dk 
besøgt investeringsekspert Henrik Holst Petersen, som deler sine forudsigelser for 2024.

Henrik Holst Petersen, investeringschef ved Ringkjøbing Landbobank. Foto; Helena Ravnsbæk.

holdningernes budgetter. 
Boligejere forventes først 
at se ændringer i deres bud-
getkonti mod slutningen af 
2024 eller ved årsskiftet til 
2025.

Nyt niveau spås
Men ifølge Henrik Holst Pe-
tersen vil vi ikke gå tilbage 
til de samme renteniveauer 
som for tre-fire år siden, hvor 
der fx var tale om negative 
renter på lån.

”Mange forudsiger, at vi vil 
opleve en smule højere in-
flation i fremtiden sammen-
lignet med de sidste 6-7 
år. Årsagen til dette er bl.a. 
den grønne omstilling, som 
kræver økonomiske invester-
inger, og når statsgælden 
stiger, følger renten med op. 
Derudover er der behov for 
større investeringer i forsva-
ret grundet truslen mod øst, 
hvilket vil resultere i højere 
udgifter og muligvis øget 
pres på både inflation og 
renteniveauet,” siger han og 
påpeger:

”Det nuværende rente-
niveau, som vi ser, var nor-
malt for ti år siden. Det er 
værd at huske, at dengang 
kunne verdenen sagtens gå 
videre. Det er den pludselige 
og intense forandring, der 
gør det udfordrende i øje-
blikket,” siger Henrik Holst 
Petersen.

Investorer vinder i år
Mens effekterne af rente-
nedsættelserne lader vente 
på sig på budgetkontoen, 
kommer man i stedet for 
til at kunne mærke det på 
pensionsopsparingen. For 
investeringschefen forud-
siger et godt år for særligt 
obligationsinvestorer, da  
rentenedsættelser typisk 
øger obligationskursen: 

”Som obligationsinves-
tor står vi i dag i en situa-

tion, hvor vi får en rente på 
3%-5%, hvilket vi skal 10 år 
eller længer tilbage for at 
finde noget tilsvarende. De 
højere renter i sig selv er 
gavnligt for det fremtidige 
obligationsafkast, men kom-
mer der rentefald fra cen-
tralbankernes side i 2024, 
vil obligationsinvestorerne 
sandsynligvis også opleve 
kursstigninger i tillæg,” siger 
han. 

Aktiemarkedet forventes 
også at kunne trives, men 
der er større usikkerhed på 
grund af de høje renter, der 
potentielt kan bremse øko-
nomien.

”Aktierne har det typisk også 
godt, når renterne falder, for 
så bliver det billigere for virk-
somhederne at drive virk-
somhed, og deres forbrugere 
begynder at efterspørge 
flere varer. Men i forhold til 
aktier er det lidt flere usik-
kerhedspunkter,” siger Hen-
rik Holst Petersen og tilføjer: 

”Man kan frygte, at perioden 
med de høje renter og de 
belastede budgetkonti ram-
mer efterspørgslen, og vi 
måske kan se en økonomisk 
tilbagegang. Samtidig be-
gynder de høje renteudgifter 
at påvirke selskabernes for-
ventninger til 2024, og der-
for kan aktieafkastet i 2024 
skæmmes af de aktuelt høje 
renter.”

Dog fremhæver han, at der 
allerede synes at være taget 
højde for meget i de nu-
værende aktiekurser, især 
inden for de danske aktier.

”Så mon ikke vi også ender 
med hæderlige afkast for 
især de danske aktier i 
2024?” afslutter invester-
ingseksperten.

Gyldig til 28/02-2024
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Jacob Kjellerups gård, der lå for enden af Vesteraagade ud til fjorden, var en af Aalborgs største købmandsgårde. En del af den er nu i Købstadsmuseet Den 
Gamle By i Aarhus. Det var her, Else Johanne Kjellerup voksede op. Hun blev gift med Christopher Strøyberg i 1830 og var med til at købe og udvikle familiens 
ejendom i Hasseris. Foto i Aalborg Stadsarkiv.

Af Flemming Nielsen

Aalborgs fineste renæs-
sancehus, måske den mest 
imponerende borgerlige 
bygning af sin art i landet, 
har en vis forbindelse til 
Hasseris. 

Da det blev opført i 1624 
for Jens Bang, den tids ri-
geste købmand i Aalborg 
og en af landets rigeste, var 
det et stærkt vidnesbyrd 
om, hvor velhavende og in-
ternational Aalborg var på 
den tid. 

I løbet af de næste 50 år 
gik det ned ad bakke for 
både Jens Bang og Aal-
borg, og det fine stenhus 
skiftede ejere. I 1665 blev 
det indrettet til apotek 
af Johannes Friedenreich, 
der var svigersøn af den 
daværende borgmester i 
Aalborg, Daniel Calov, som 
før da havde drevet apotek 
i den såkaldte Kong Hans’ 
gård på Gammel Torv. 

Friedenreich kaldte sit apo-
tek for Svaneapoteket, og 
det overlevede indtil for 
ganske få år siden som Aal-
borgs længst eksisterende 
forretning, ovenikøbet på 
samme placering fra 1665.
Det var ikke alene Aal-
borgs ældste forretning, 
men havde også været 
drevet af medlemmer af 
den samme familiekreds 
gennem hele perioden 
frem til 1977, selvom 
det ikke kan siges at have 
været i lige linie hele vejen.

Strøybergsvej
Forbindelsen til Hasseris 
stammer fra de sidste gen-

erationer af apotekere i Sva-
neapoteket, nemlig de fire 
med navnet Strøyberg. De 
boede alle som apotekere i 
Stenhuset på Østeraagade. 
Den første af dem, Christo-
pher Strøyberg, kom i 1829 
som 34-årig til Aalborg fra 
Fyn for at arbejde som pro-
visor på apoteket. Han blev 
ansat af Else Johanne Kjel-
lerup, som var enke efter et 
kun toårigt ægteskab med 
apoteker Sigurd Johnsen. 
Hun var i øvrigt også datter 
af byens rigeste købmand 
fra første del af 1800-tal-
let, Jacob Kjellerup, og der-
for også en velhavende 
kvinde. Allerede året efter 
blev C. Strøyberg og apo-
tekerenken gift, og dermed 
kom Strøybergnavnet til at 
være uløseligt forbundet 
med Svaneapoteket gen-
nem næsten 150 år. 

Det var gennem Christopher 
Strøyberg, forbindelsen til 
Hasseris og det, der senere 
skulle blive til Hasseris Vil-
laby, opstod. Han købte 
nemlig i 1839 en parcel på 
6 tdr. land i Hasseris mellem 
det, der i dag er Hasserisvej 
og Strøybergsvej og over-
tog i den forbindelse også 
et hus kaldet Hasserishu-
set, som han anvendte som 
gartnerbolig for en gartner. 
Meningen var nemlig, at der 
på jordstykket bl.a. skulle 
dyrkes urter og lægeplanter 
til brug for apoteket.

Udstykning af Vester La-
degaard
Det jordstykke, der var tale 
om og huset, som lå på 
det, var blevet købt som 
en del af udstykningen af 
Vester Ladegård. Den var 

blevet købt af to Aalborg-
købmænd, Quist og Bøg-
gild, som i 1811 solgte en 
del parceller på nordsiden 
af Skovbakken. Det om-
råde, som Strøyberg købte, 
var blevet erhvervet af 
købmand Niels Wigelsen, 
som havde bygget et syv 
fag hus på det. Vester La-
degårds bygninger, som 
oprindelig havde tilhørt Aal-
borghus Slot som en del af 
slottets tilliggende jorder, 
lå oprindelig der, hvor den 
ældste del af Sygehus Nord 
ligger i dag. 

Frem til 1811 havde jorden 
været drevet samlet af for-
skellige godsejere, men de-
refter blev den efterhånden 
opdelt i mindre jordstykker, 
som blev erhvervet af især 
Aalborgkøbmænd som Niels 
Wigelsen, der godt kunne 
bruge jord til det kvæg, som 
de fleste af dem havde som 
del af forretningen eller til 
at dyrke grønsager og an-
det. 

Sommerlyst
I 1839 indrettede C. Strøy-
berg gartneri på jordstykket 
med henblik på at forsyne 
apoteket, og i 1850 købtes 
naboparcellen til, så apo-
teket i alt rådede over 12 
tdr. land. C. Strøyberg døde i 
1849, så det var enken, Else 
Johanne, der købte det nye 
område. Hun havde igen, 
ligesom i 1829, været nødt 
til at overtage ejerskabet af 
apoteket og drive det ved 
hjælp af en provisor, men 
denne gang var det med 
henblik på at forberede, 
at sønnen, J.J.K. Strøyberg 

skulle overtage apoteket 
og drive det videre. Men til-
bage til Hasseris. 

Den nytilkøbte parcel blev 
ret hurtigt bebygget, så 
apotekerfamilien kunne 
tage bopæl på landet om 
sommeren. Det nye hus fik 
navnet Sommerlyst, og dele 
af det findes stadig på Has-
serisvej 130. Apotekerfami-
lien var helt på forkant med 
en ny udvikling blandt borg-

Stenhuset, Hasseris og familien Strøyberg 
Læs om den betydningsfulde Aalborgfamilie med dybe rødder i historien - fra Jens Bangs Stenhus til Hasseris Villaby.

erskabet rundt omkring, 
hvor man flyttede på landet 
om sommeren, og dermed 
må man sige, at familien 
Strøyberg var helt fremme 
blandt de første pionerer i 
det område, der siden blev 
til Hasseris Villaby.

J.J.K. Strøyberg
I 1858 var Else Johannes 
og Christopher Strøybergs 
søn, Jørgen Jakob Kjellerup 
Strøyberg, erfaren og gam-
mel nok til at overtage 
apoteksdriften. Han var 
den apoteker, der var aktiv i 
flest år af alle på Svaneapo-
teket i Jens Bangs Stenhus, 
idet han formelt var leder af 
apoteket helt frem til 1909. 
Han var en meget sam-
fundsmæssigt interesseret 
mand, som ved siden af 
apoteksdriften også viede 
en stor del af sin tid til by-
ens liv i øvrigt, og han var 
f.eks. fra 1861 direktør for 
Sparekassen for Aalborg og 
Omegn ved siden af apo-
teket. Han sad i direktionen 
helt frem til sin død i 1922. 
I 1909 overgav han apo-
teket til sin søn Valdemar 
Strøyberg, og samtidig flyt-
tede han permanent ud i 
villa Sommerlyst, hvilket 
passede fint med, at villaby-
en på den tid var i stærk ud-
vikling. 
J.J.K. Strøyberg gik hver dag 
fra villaen på Hasserisvej 
130 ind til sit arbejde. Han 
var den eneste af apo-
tekerne, der bosatte sig 
permanent i Hasseris, men 
da apoteksdriften efter-
hånden ændredes, så man 
ikke længere selv dyrkede 
planter og urter til medi-
cinske formål, kunne jorden 
udstykkes. 

Jørgen Jakob Kjellerup Strøyberg var søn af Else Johanne 
Kjellerup og Christopher Strøyberg. Fotograf H. Tønnies, 
foto i Aalborg Stadsarkiv.

Den ældste del af famili-
en Strøybergs besiddelser, 
gartnerhuset med navnet 
Hasserishus, blev solgt til 
Marie Ree i 1888, og hun, 
der var ejer af Aalborg  
Stiftstidende, opførte i 
1889 villaen Theodors-
minde (Hasserisvej 126a). 
Den blev siden indrettet 
som hjem for forældreløse 
drenge, men er nu indrettet 
som privat villa. 

Stenhusets bevaring
Familien Strøyberg beholdt 
den anden del af ejendom-
men, som siden er udstyk-
ket til villagrunde, og en af 
vejene er navngivet efter 
en datter i familien (Sannas-
vej), ligesom familiens navn 
jo er bevaret i Strøybergsvej.
I forhold til Jens Bangs 
Stenhus har familiens to 
sidste apotekere i Aalborg, 
Valdemar og Sigurd, indlagt 
sig uvisnelig hæder ved at 
bruge en meget stor del 
af deres tid og midler på at 
bevare huset. Især Valde-
mar Strøyberg anvendte en 
del af familieformuen på at 
bevare det fine hus. 

Valdemar Strøyberg blev 
efter at have taget sin 
eksamen medhjælper hos 
sin far i 1896, og det var vel 
efterhånden ham, der drev 
apoteket, mens J.J.K. Strøy-
berg var aktiv i andre sam-
menhænge. Det var under 
Valdemar, den helt store 
fornyelse af stenhuset blev 
gennemført. Det er ikke 
forkert at sige, at det var 
ham, der reddede huset fra 
at falde sammen og derved 
sikre, at det stadig findes 
som det markante renæs-
sanceindslag i gadebilledet 
på Østeraa, som det udgør. 
I næsten hele hans ejertid 
frem til 1932 var der store 
og dyre byggearbejder i 
gang, og bl.a. er hele fun-
deringen lagt om i den peri-
ode. 

Sigurd Strøyberg, der var 
den sidste af apotekerne i 
familien i Svaneapoteket, 
døde barnløs, men opret-
tede en fond, der i dag 
driver og vedligeholder hu-
set, ligesom fonden i øvrigt 
driver Apotekersamlingen i 
samarbejde med Nordjyske 
Museer. Den er værd af se 
og er sammen med Stenhu-
set et fint monument over 
en betydningsfuld Aalborg-
familie med stærke bånd til 
Hasseris.
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I Redmark har vi en bred og dyb palette af rådgivnings- og revisionsydelser målrettet forskellige branchers specifikke behov – lige fra læger og 
fysioterapeuter til ejendomsbranchen og forsyningsvirksomheder. Vores specialister følger udviklingen tæt, og sikrer vores kunder den nyeste viden.

Som en af Danmarks største rådgivnings- og revisionsvirksomheder sætter vi et bedre og bredere aftryk som ejerlederens rette rådgiver. Vi er 
landsdækkende, og dermed tæt på vores kunder med kontorer i Aalborg, Hadsund, Randers, Viborg, Hadsten, Aarhus og København. Mere end 400 
medarbejdere arbejder hver dag på at gøre en mærkbar forskel for vores kunder.

Mere brancheindsigt
fra revisor og rådgiver

”Mange familievirksomheder er startet med 
en opfindelse eller en god idé, som der er 

bygget videre på. Som rådgiver skal jeg 
være ydmyg over for ånden i virksomheden 

samtidig med, at jeg tænker stort og 
præsenterer muligheder.”                    

 
– Johnny V. Jensen,  

Statsautoriseret revisor i Redmark

Rigtige Mænd gentager 25 timers velgørenhedscykelløb 
Motionscykelholdet Rigtige Mænd ved Aalborg Seniorsport er klar til at gentage deres 25 timers velgørenhedsspinning til marts 2024. 
Denne gang til fordel for specialbørnehaven Birken i Vodskov.

Lasse Frimand (tv) og Søren Kusk gav i marts 2023 et nap med på cyklerne. Foto: Jens Skovgaard.

pe børn, med hjælp fra spon-
sorer,” lyder det fra holdet, 
der er i fuld gang med at 
finde sponsorer, som vil bi-
drage til hver kørte kilometer.

Hjælp til flere børn
Sidste år cyklede Rigtige 
Mænd til fordel for Kolle-
gievejen Skoles elever i 1J, 
der til dagligt kæmper med 
OCD, angst, autisme og men-
tal retardering. Her kunne 
eleverne afholde sanseuge 
med alpakaer, musik og hop-
peborg for de indkørte midler 
til stor glæde for børnene.

I år cykler holdet endnu en-
gang til fordel for børn, hvor 
valget er faldet på special-
børnehaven Birken i Vodskov. 
Børnehaven har målgruppen 
0-6 år med symptomer på 
en psykisk udviklingsforstyr-
relse, og med en meget en-
gageret forældrekreds med 
en forældrebestyrelse i spid-
sen, håber Rigtige Mænd at 
deres støtte kan skabe eks-
tra lys i hverdagen for både 
børn og forældre.

Stærke ben
Forud for det kommende ar-

rangement har holdet været 
i dialog med Rådmand i Børn 
og Unge, Morten Thiessen 
(C), og Borgmester Lasse Fri-
mand Jensen (A) for at sikre 
de to lokalpolitikeres stærke 
cykelben til den 25 timers 
etape. På selve cykeldagen 
vil der også være et åbent 
hus lørdag d. 16. marts, 
hvor alle er inviteret komme 
forbi og hoppe på cyklen, og 
dermed hjælpe til med at øge 
den samlede donationen.

De 25 timers cykling bliver 
afholdt fredag d. 15. marts 
kl. 12.00 til lørdag d. 16. 
marts kl. 13.00, hvor del-
tagerne på skift skal cykle 
uafbrudt på to motions-
cykler. Udover cykelløbet 
vil der være mulighed for at 
udforske Foreningshuset og 
lære om de mange tilbud til 
seniorer. 

Vil du være med som spon-
sor – enten som virksomhed 
eller privat – kan du kontakte 
Per Lindgren Hansen på 25 
75 65 16.

Af Helena Ravnsbæk

Efter den succesfulde 
indsamling i marts 2023, 
hvor Rigtige Mænd-cykel-

holdet ved Aalborg Senior-
Sport cyklede 1475 km og 
samlede 18.000 kroner ind 
til børn med autisme, er 
holdet nu fast besluttet på 

at gentage succesen.

Denne gang sigter cykel-
holdet endnu højere med et 
mål om at cykle 1980 km, 

hvilket svarer til strækningen 
fra Aalborg til Nice. 

“Vi håber, vi igen kan cykle 
mange midler ind til en grup-



Af Helena Ravnsbæk

Hasserisavis.dk har besøgt 
Matas i Hasseris Bymid-
te, hvor Pia Grøn, med sin 
ekspertise inden for helse- 
og kostrådgivning, står parat 
til at guide kunderne igen-
nem vinteren.

“Der er mange, der oplever 
træthed og mangel på en-
ergi i denne årstid. Med be-
grænset sollys og en sæson, 
der ikke altid leverer de nød-
vendige vitaminer gennem 
kosten, er det en udfordring 
at opretholde energini-
veauet og et stærkt immun-
forsvar,” forklarer Pia Grøn og 
tilføjer, “Derfor er det særligt 
vigtigt i vintermånederne 
at tilføre ekstra kosttilskud, 
som kan supplere kosten.”

Pia Grøn har sammensat en 
vitamincocktail, der sigter 
mod at sikre energi, et robust 
immunforsvar og en stærk 
krop for at klare vinteren.
“Det er meget få ting, man 
skal gøre for at være pak-
ket godt ind,” understreger 
sundhedseksperten.  

Multivitamin
Multivitamin kommer hele 
vejen omkring, og den er et 
godt sted at starte, forklarer 
Pia. Den variant, Pia hiver 
frem, forener og kombinerer 

vitaminer, mineraler og urter 
i én kapsel. Hvis man kun 
kan overskue ét kosttilskud, 
er det multivitaminkapslen, 
man bør ty til, men Pia und-
erstreger også vigtigheden 
multivitaminkapslen, hvis 
man overvejer at supplere 
sin kost med andre vitaminer.
“Mange tror fejlagtigt, at 
en D-vitaminpille alene kan 
kompensere for manglen 
på sollys. Men det er værd 
at bemærke, at man ikke får 
den fulde gavn af den, med-
mindre den indtages sam-
men med en multivitamin, 
der genopfylder de andre vi-
tamindepoter,” forklarer hun.

C-vitamin
C-vitamin er kendt som en 
effektiv booster for im-
munforsvaret, og derfor er 
et kostskud med C-vitamin 
gavnligt for at mindske 
symptomerne på forkølelse 
og de almindelige småsyg-
domme i sæsonen. 

Udover at reducere træthed 
og udmattelse, spiller C-vita-
min en vigtig rolle for nerve- 
og immunsystemet samt for 
knogler, hud og tænder.

Calcium og magnesium 
med D-vitamin
Når man hopper i fitness-
centeret eller i løbetøjet i 
januar måned, mener Pia, at 

det er vigtigt at indtage cal-
cium (kalk) og magnesium til  
knogler, led og muskler. 

“Det er virkelig gavnligt 
for dem, der er aktive, da 
det kræver en betydelig 
mængde mælk og mejeri-
produkter for at dække krop-
pens behov - især når man 
dyrker motion og har brug 
for at styrke knoglerne og 
leddene med kalk.” 

”Magnesium er også gavn-
ligt, da det hjælper med 
optagelsen af kalken og 
samtidig virker afslappende 
på musklerne. Så hvis man 
oplever uro eller kramper i 
benene efter træning - eller 
bare efter en lang dag på 
arbejdet - så er magnesium 
virkelig gavnligt,” til-
føjer hun.
Den kapsel, Pia viser 
her, indeholder også 
D-vitamin, som 
bidrager til ve-
dligeholdelsen af  
knogler, tænder 
og immunsyste-
met. D-vitamin 
omtales også 
som solskinsvita-
minet, da solen er 
den primære kilde 
til dette vitamin, 
og derfor oplever 
mange at være i 
underskud af D-vita-

min i løbet af denne årstid.

“Men på trods af at man 
kan finde mange tabletter 
og kapsler med højere ind-
hold, anbefaler Sundheds-
styrelsen højst 10 mikro-
gram D-vitamin. Det er kun, 
hvis lægen har anbefalet 
det, at man bør tage en 
højere dosis,” understreger 
Pia, der desuden fortæller, 
at det er gavnligt for optag-
elsen af D-vitamin at tilføre 
en olie som supplement.

Fiskeolie
Og det bringer Pia videre 
til fiskeolien. Selvom man 
kan overveje at supplere 
D-vitamin med en spiseske 
olivenolie, anbefaler hun 
Matas’ egen fiskeolie, 

som også er 

anbefalet af Forbrugerrådet 
Tænk.

“Fiskeolien fra Matas giver 
dig omega 3 som nærer hele 
kroppen, og heraf EPA og 
DHA som bidrager til normal 
hjerte hjertefunktion.”

Kollagenpulver 
Det sidste Pia Grøn tager 
frem til sin vitamincocktail er 
kollagenpulver. 
Kollagen spiller en central 
rolle i udviklingen af sunde 
knogler og en elastisk, ung-
dommelig hud. 
Desuden er in-
dtaget af kol-
lagen med til at 

Boost dit immunforsvar med Pias vitamincocktail
Pia Grøn er ekspert inden for helse- og kostrådgivning, og hun deler her sine bedste råd, så man med kun fem kosttilskud kan booste im-
munforsvaret og øge energiniveauet i vintermånederne.

Matas’ ambition om at have eksperter inden for helse og sundhed i deres butikker får liv i Hasseris Bymidte gennem Pia Grøn, der løbende er på kurser, og som kan 
dele sin viden og gode fif med kunderne. Foto: Helena Ravnsbæk.

opretholde et stærkt im-
munforsvar.

Men kroppens dannelse af 
kollagen falder med alderen, 
og det er bl.a. med til at give 
rynker, når vi bliver ældre. 
Derfor er kollagen blevet 
meget populært de seneste 
år.

På denne årstid hiver Pia 
Grøn en særlig immunboost-
er-kollagenpulver frem, som 
foruden at gør alt det gode, 
som kollagen gør, også bi-
drager med ekstra C- og D-
vitamin. Pulveret har en sød 
smag af solbær og glider let 
ned i morgenjuicen eller på 
yoghurten.  

Kapsler
Generelt anbefaler Pia Grøn, 
at man køber sine vitaminer 
i kapselform, da man hur-
tigere kan optage det i krop-
pen. Men det handler om at 
finde det, der passer bedst 
til en selv, hvad enten det 
er kapsler eller tabletter. 
Derudover bør man tage sin 
vitamincocktail til et hoved-
måltid fx til aftensmaden. 

Pia Grøn lover mere energi og 
et stærkere immunforsvar 
med denne vitamincocktail, 
men hun understreger også, 
at kosttilskud er et supple-
ment og ikke en erstatning 
for sund og varieret kost.

Du er altid velkommen til at 
besøge Pia Grøn i Matas i 
Hasseris Bymidte, hvor hun 
står klar til at give råd og vej-
ledning om helseprodukter 
og kosttilskud.
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Hasseris Lyd går i luften i januar 2024, og det bliver med en lokalhistorisk podcast fra vores lokalområde om Churchillklubben 
under Anden Verdenskrig i samarbejde med forfatter Uffe Westerberg.

Forfatter Uffe Westerberg og Helena Ravnsbæk på opta-
gelse i Aalborg Arrest.

Hasseris Lyd: Churchill-klubben udkommer snart
Hasseris Lyd er ved at være klar til at gå i luften, og i løbet af januar vil I kunne finde tre podcastepisoder til vores nye lokalhistoriske 
podcast; Churchill-klubben. 

Af Helena Ravnsbæk

Jeg sidder på redaktionen i 
Hasseris Bymidte tilbage i 
april 2023, og et GLS-bud 
banker på døren. Han har 
en pakke med til Hasseris-

avis.dk. Afsenderen er Uffe 
Westerberg, der er forfatter 
til en nyudgivet bog. 

Jeg ser på bogen, og bogens 
forside vækker allerede min 
nysgerrighed. Titlen på bo-

gen er ”Bag om Churchill-
klubben – De voksne gjorde 
jo ikke noget”, og med min 
bacheloruddannelse i his-
torie bladrede jeg ivrigt i 
bogens skrevne sider.
Jeg blev nysgerrig på 

fortællingen fra Anden 
Verdenskrig, på historien 
om en gruppe unge drenge 
i Aalborg, der tog sagen i 
egen hånd og som blev et 
ikonisk forbillede for den 
senere modstand mod 

besættelsesmagten - men 
også nysgerrig på, hvorfor 
Uffe Westerberg fra Kærby 
synes, at historien skal gen-
fortælles i en ny bog i 2023. 
Derfor kontaktede jeg Uffe, 
som heldigvis gerne ville 
mødes med mig. 

Tre episoder
Hen over efteråret er det 
blevet til tre podcastepisod-
er, der dykker ned i historien 
om en gruppe drenge, der 
tog sagen i egen hånd, for 
”de voksne gjorde jo ingen-

ting.” Drengenes historie 
bringer os rundt i lokalom-
rådet – på Bejsebakken, ved 
Aalborg Katedralskole, i Aal-
borg Kloster og i fængsels-
cellen i Aalborg Arrest.
Hold øje på hasserisavis.
dk i januar 2024, hvor vi 
endeligt vil annoncere, 
hvornår du vil kunne klikke 
ind på Spotify, Apple Pod-
cast eller Google Podcast 
for tage høretelefonerne 
på og lytte til Hasseris Lyds 
første – lokalhistoriske – 
podcast. 



Anne Mette Bernhard, tidligere forsikringsmæglerassistent og skadebehandler hos Hones-
tus, går ind i rollen som administrationschef fra 1. januar 2024, og hendes stigning i ansvar 
markerer både en strukturel forandring i virksomheden og forventningen om ekspansion. 

Af Helena Ravnsbæk

Når virksomheder står 
over for uforudsete udfor-
dringer med akutte forsik-
ringsspørgsmål, kan det 
være overvældende som er-
hvervsdrivende at håndtere 
det hele selv.

Det er her, Honestus & Part-
ners træder til som forsik-
ringsmæglere. Deres fokus 
er at være den pålidelige 
støtte for virksomhedsejere, 
og samtidig gøre det nemt 
og billigt at navigere i forsi-
kringsverdenen.

”Det er fremtiden,” siger 

Anne Mette Bernhard, der 
tiltrådte sin nye stilling i 
Honestus & Partners som 
administrationschef fra 1. 
januar 2024.

”Flere virksomheder har 
opdaget fordelene ved at 
overlade ansvaret for deres 
forsikringer til en forsik-
ringsmægler, der kan tage 
sig af al den efterfølgende 
kommunikation med forsi-
kringsselskaberne på deres 
vegne,” fortæller hun.

Sikkerhed i uvejr
Anne Mette Bernhard 
fortæller, at der i øjeblikket 
er mange kunder, der skal 

have hjælp til vejrskader 
forårsaget af vejret de sidste 
måneder. Vejrskader, som 
storme og skybrud, ser vi 
oftere i Danmark, og det kan 
skabe løbende ændringer 
hos forsikringsselskaberne 
som ændringer i policeklau-
suler og priser, hvilket skaber 
en uforudsigelig situation 
for kunderne.

”Det er her, vi kan hjælpe 
som forsikringsmæglere. Vi 
modtager alle opdateringer 
fra forsikringsselskaberne 
direkte, og her kan vi løbende 
informere vores kunder 
om ændringerne og sørge 
for, at deres forsikringer er 

Forsikringshjælp på uvejrsdage: En nem vej til sikkerhed
En nem vej gennem forsikringsverdenen vokser frem for de erhvervsdrivende – og den repræsenteres af Honestus & Partners, der for 
øjeblikket oplever en markant vækst og står fast på værdier som ærlighed og gennemsigtighed.

ajourført,” siger Anne Mette 
Bernhard.

Hun tilføjer, at det er en stor 
tryghed for kunden at kunne 
lægge al ansvaret for forsik-
ringerne over på mægleren 
via en fuldmagt.

“Vi arbejder som kundens 
mand, og det er altid den 
samme mægler, man har 
kontakten med,” siger hun 
og fortsætter: ”Som mæg-
lere kan vi skræddersy den 
bedste og billigste løsning 
til den enkelte erhvervs-
drivende, fordi vi har større 
indkøbskraft i markedet, da 
vi samarbejder med næsten 
alle forsikringsselskaber - 
også nogle internationale. Vi 
har det fulde overblik og be-
høver ikke samle forsikring-
erne i ét selskab.”

Stærkt team
Den store popularitet for 
mæglere blandt de erh-
vervsdrivende har æn-
dret forsik-ringsbranchen, 
fortæller Anne Mette Ber-
nhard, der til dagligt sid-
der på kontoret i Hasseris 
Bymidte, mens Honestus 
på nuværende tidspunkt 
også har afdelinger i Søborg, 
Skanderborg og Esbjerg. 

For den øgede efterspørgsel 
efter forsikringsmæglertjen-
ester skyldes blandt andet, 
at flere forsikringsselskaber 
gennemfører nedskæringer 
i deres assurandør- og råd-

givningsafdelinger, hvilket 
tiltrækker stærke profiler til 
Honestus.
“Der er stor interesse fra 
folk, der tidligere har arbej-
det i forsikringsselskaber og 
nu ønsker at blive mæglere 
hos Honestus. Vi har kunnet 
tiltrække dygtige profiler til 
vores team – også på grund 
af nedskæringerne i forsik-
ringsselskaberne – og i takt 
med tilstrømningen af de 
mange nye mæglere, skal vi 
selvfølgelig have et dygtigt 
assistentteam, der kan un-
derstøtte mæglerne i deres 
arbejde, så Honestus fort-
sat kan vækste,” siger Anne 
Mette Bernhard.

Vækst i horisonten
Anne Mette Bernhard ser 
positivt på fremtiden for 
Honestus med den stigende 
tilstedeværelse af mæglere 
på markedet. ”Markedet 
kommer til at eksplodere, og 
det kommer Honestus også 
til,” siger hun og tilføjer, at 
virksomheden i øvrigt har 
ansat en ny kommerciel di-
rektør, Michael Wain, som 
skal være med til at definere 
fremtiden i Honestus.

“Vi ser en massiv interesse 
for Honestus fra alle fronter, 
og vi oplever en markant 
vækst i vores aktiviteter,” 
fortæller Anne Mette Ber-
nhard. “Vi har i øjeblikket 
omkring 70 medarbej-
dere, og inden udgangen 
af 2024 forventer vi at nå 

100 spredt over hele landet. 
Dette inkluderer åbningen af 
et nyt kontor i Næstved til 
nytår, og på sigt vil vi også 
gerne etablere en afdeling 
på Fyn.”
Anne Mette Bernhard 
påpeger, at en afgørende 
årsag til Honestus’ frem-
gang er deres avancerede 
IT-system. 

“Vi adskiller os fra andre 
mæglerhuse ved at have 
et fremragende IT-system, 
som har en stor indvirkning 
på, at nye medarbejdere ak-
tivt vælger Honestus til. Vi 
vil være markedsledende på 
systemer som understøt-
ter forsikringsmæglerens 
hverdag, og som samtidigt er 
transparent, hvor kunderne 
gennem en kundeportal kan 
følge alt, hvad der foregår. 
Dette understreger vores 
uvildighed og gennemsig-
tighed,” påpeger Anne Mette 
Bernhard og fortsætter:

 “Honestus står for ærlighed, 
og det er det, vi står for. Vi 
stræber efter ærlighed, 
gennemsigtighed og evnen 
til at håndtere alle brancher 
og alle erhverv i hele landet.” 
Ad m i n i st rat i o n s c h efe n 
und-erstreger, at med et 
voksende hold af erfarne 
forsikringsmæglere og as-
sistenter er de rustede til at 
møde de kommende udfor-
dringer og muligheder inden 
for en ny forsikringsverden. 

Prøv vores anmelderroste 
smørrebrød som take away
12 stk. kokkens valg kun  550,- 

24 stk. kokkens valg kun  999,-
12 stk. vælg selv  598,-

 

Bestil inden kl. 14.30 på afhentningsdagen
Takeaway tirsdag til lørdag  
med udlevering fra kl. 11.00

Bestil  
nemt  
online

www.mortenskro.dk
info@mortenskro

Erhvervsprofilen
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PEUGEOT & OPEL AALBORG

Over Kæret ■ 9000 Aalborg ■ 96 31 64 00
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8.00-17.30
LØRDAG & SØNDAG

10.00-16.00
Kom ind og
hør nærmere!

   A+   19,2 km/l. CO2 118 g/km. Halvårlig grøn ejerafgift 640 kr. Den viste model er en 208 GT 100 til 239.990 kr. Tilbuddet gælder 27.12.23 - 31.01.24, eller så længe 
lager haves. Der tages forbehold for pris- og afgiftsændringer samt trykfejl.   

Oplev årets Danmarkspremiere. Klassens bestseller Peugeot 208 er blevet opgraderet, og har fået et endnu mere powerfuldt look. Lygtesignaturen 
er blevet skarpere og skærmdisplayet fornyet. Netop nu fås den til en særlig stærk intropris. Kom og oplev teknologi, design og kvalitet på et nyt, 
højt niveau i den nye 208 til Åbent Hus 2.-7. januar her i forretningen. Åbningstider i weekenden er kl. 11-16.

NY 208

DANMARKSPREMIERE
ÅBENT HUS 2.-7. JANUAR

NY PEUGEOT 208
Active PureTech 75

159.990 KR.

Fremhævet udstyr
- 7" touchskærm
- LED-forlygter
- Aircondition
- Peugeot i-Cockpit®
- Active Safety Brake
- og meget mere

FÅS OGSÅ SOM ELEKTRISK

Introduktionspris fra

PEUGEOT AALBORG
ERIK MAIBOM A/S 
Over Kæret - 9100 Aalborg - Tlf. 96 31 64 00 - peugeot.dk/aalborg

Forbrug*: 150 Wh/km. Rækkevidde*: 413 km. Halvårlig grøn ejerafgift: 390 kr. Opladningstid under optimale ladeforhold v/normalopladning 20-80%: 3 timer og 10 min., max. ladeeffekt (11 kW); v/
hurtig-/lynopladning 20-80%: 30 min., max. ladeeffekt på 100 kW. Den viste bil er en E-308 GT til 329.990 kr. Tilbuddet er ekskl. metallak og gælder fra 27.12.23 til 31.01.24, så længe lager haves. 
*Kørestil, hastighed, vejr og tilvalg af udstyr, hvor især høj hastighed og lave temperaturer reducerer rækkevidden. Der tages forbehold for pris- og afgiftsændringer samt trykfejl.  

En helt elektrisk Danmarkspremiere: Den nye Peugeot E-308. Det er den første elektriske version af en eftertragtet klassiker, som sætter en ny standard 
for teknologi med det prisbelønnede Peugeot i-Cockpit® og eksklusive udstyrsfeatures. Elmotoren har 156 hk, og sammen med batteriet på 54 kW leverer 
den en rækkevidde på op til 413 km. Oplev den under Åbent Hus her i forretningen den 2.-7. januar. Åbningstider i weekenden er kl. 11-16.

DANMARKSPREMIERE
ÅBENT HUS 2.-7. JANUAR

Fremhævet udstyr
- 18” alufælge
- LED-forlygter
- Adaptiv fartpilot
- 10” Edge touchskærm m. 3D navigation
- Peugeot i-Cockpit® m. i-Toggles
- Trådløs Apple CarPlay / Android Auto
- og meget mere

NY E-308
100% ELEKTRISK

NY PEUGEOT E-308

299.990 KR.

FÅS OGSÅ SOM STATIONCAR

FRA

PEUGEOT AALBORG
ERIK MAIBOM A/S 
Over Kæret - 9100 Aalborg - Tlf. 96 31 64 00 - peugeot.dk/aalborg



Botex Aalborg er flyttet ind i lokalet på hjørnet af Kornblomstvej og Vestre Allé, som har 
stået tomt siden oktober 2022. Foto: Helena Ravnsbæk.

Bo Daugbjerg, har drevet Botex Aalborg siden marts 2022. 

Nyt gardinshowroom på Kornblomstvej
Botex har åbnet et specialiseret gardinshowroom på Kornblomstvej, hvilket markerer deres 
fysiske tilbagevenden til Aalborg efter en lukkeperiode på ni måneder.

Af Helena Ravnsbæk

Efter en midlertidig lukning 
af Botex Aalborg i februar 
2023 har Bo Daugbjerg ar-
bejdet ihærdigt på detail-
butikkens tilbagevenden til 

byen i form af et nyt gardin-
showroom.

Det er blevet realiseret på 
Kornblomstvej, hvor Bo 
Daugbjerg kunne slå dørene 
op til de nye lokaler den 30. 

november 2023.

Udelukkende gardiner
Bo Daugbjerg, der drev den 
tidligere Botex-forretning 
på Karolinelundsvej forklarer, 
hvorfor han valgte at revi-

dere forretningsmodellen for 
Botex i Aalborg: 

”På Karolinelundsvej havde 
vi et langt større lokale, hvor 
vi også solgte tilbehør som 
sengesæt, puder og hånd-
klæder, men hvis vi skulle 
være en tilbehørsbutik, ville 
det være mere ideelt at be-
finde os i en gågade med 
strøgkunder.” 
Han tilføjer, at det nye show-
room er markant mind-re og 
fokuserer nu udelukkende på 
gardiner. 

“For mig er det en fordel, da 
jeg nu kun behøver at kon-
centrere mig om gardiner. 
Gardinsalget udgør langt 
størstedelen af salget i Bo-
tex-konceptet, mens boligtil-
behør udgør en mindre del. 
Nu har vi skabt et sted, der 
fungerer som en ‘inspiration-
sshop’ specifikt til gardiner, 
hvor kunder i Aalborg kan få 
ny inspiration,” forklarer han.

Det rette lokale
Placeringen af det nye 
showroom har været af-
gørende, og efter at have 
ledt længe efter det rette 

lokale, fandt Bo Daugbjerg 
endelig de ideelle rammer på 
Kornblomstvej.

“Det er heldigt, at det endte 
med at være her, da det har 
en god beliggenhed med 
gode parkeringsmuligheder 
i nærheden af forretning-
en,” siger Bo Daugbjerg og 
tilføjer: ”Det betyder meget, 
at vi nu er fysisk tilbage i 
Aalborg med et showroom, 
og jeg er glad for placering-
en her.” 

Tidligere stod lokalet på 
hjørnet af Kornblomstvej og 
Vestre Allé tomt, efter skøn-

hedsklinikken Mekini lukkede 
forretningen i oktober 2022. 
Efterfølgende forsøgte na-
boen Susanne Kristensen, 
ejeren af Plii Hairstyling, at 
finde en lejer, der passede 
til hendes frisørsalon, men 
uden held. Derfor overtog 
Bo Daug-bjerg lokalet den 
1. august 2023 og har siden 
arbejdet sammen med sin 
montør på at etablere det 
nye Botex-showroom.

Botex Aalborg på Korn-blom-
stvej har åbent hver torsdag 
fra kl. 13-17.

Kan leases fra kun

3.756,-
Pr. måned - ex. moms

www.nordicleasing.dk | info@nordicleasing.dk

31 års  
erfaring!

Range Rover Evoque  
2,0 D180 R-Dynamic
Panoramatag
Adaptiv fartpilot
Lys- og sportspakke
El-lædersæder - komfort
Meridian Sound System
Addaptiv Bremsefunktion
20” exclusive fælge
+ meget mere

Leasing til private og erhverv
Vi tilbyder leasing på alle typer biler, 
hvad enten det er stor rummelig SUV, 
smart familie stationcar med plads til  
ungerne, eller sjovt sommerkøretøj.
Har vi ikke bilen du søger, så finder vi 
den gennem vores store netværk af 
autoriserede tyske forhandlere.
 
     Kontakt os på:
     Tlf: 70 22 22 02
     Mail: info@nordicleasing.dk

Se  
den i vores
showroom,
i Støvring!

Flexleasing privat/erhverv?Flexleasing privat/erhverv?
•• Mindre kapital binding Mindre kapital binding
•• Mindre værditab Mindre værditab

Tlf. 46 92 92 00  |  post@vingaardshus.dk  |  vingaardshus.dk 

Få styr på kontrakterne
Kontakt vores specialiserede erhvervsafdeling og få 
rådgivning omkring virksomhedens risici og behov. 

- en verden åbner sig

Vi ses til 

åbent hus

Tirsdag 
d. 16. januar

Lørdag 
d. 20. januar

2024 



A   18,5 km/l. CO2 120 g/km. Halvårlig grøn ejerafgift 640 kr. Den viste bil er en Corsa Elegance til 179.990 kr. Prisen er ekskl. metallak og gælder fra 27.12.23.-31.01.24, eller så længe lager haves. Der tages 
forbehold for pris- og afgiftsændringer samt trykfejl.

HAR DEN NYE CORSA
DANMARKSPREMIERE?
YES OF CORSA. Den helt nye Corsa er bredere, mere sporty og stærkere end
nogensinde. Det nye design med den karakteristiske Vizor-front, det digitale
cockpit og infotainmentsystem løfter bestseller-bybilen til et nyt niveau.
Oplev den til Danmarkspremiere og Åbent Hus her i forretningen.
Åbningstider i weekenden er kl. 11-16.

• Active Safety Brake
• Fartpilot
• Parkeringssensor, bag
• Aircondition
• Varme i rat

Fremhævet udstyr

NY OPEL CORSA
Introduktionspris fra

159.990 kr.

ÅBENT HUS 2.-7. JANUAR

MAIBOM
PEUGEOT & OPEL AALBORG

Over Kæret ■ 9000 Aalborg ■ 96 31 64 00

maibom.dkÅ
B

N
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G
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ID
ER HVERDAGE

8.00-17.30
LØRDAG & SØNDAG

10.00-16.00
Kom ind og
hør nærmere!



 

Vi sætter 6 x 2 stykker  

Luksus Stjerneskud eller  

Luksus Rejemad på højkant,  

hasserisavis.dk

Vind lækkert luksus 
smørrebrød på

i Hasseris!

Gyldig til 28/02-2024

1 x gratis
valgfrit stjerneskud eller rejemad

Aflevér voucher og få

Indløses i
AKTUEL 
Hasseris
Inhouse.

hasserisavis.dk
- en del af hasseris medier

tæt på de lokale

Samlet  
værdi

2.160,- 
Velbekomme!

Gyldig til 28/02-2024

1 x gratis
valgfrit stjerneskud eller rejemad

Aflevér voucher og få

Indløses i
AKTUEL 
Hasseris
Inhouse.

hasserisavis.dk

Vind med:

Find dette logo flere steder  

i avisen   

Send en mail til info@hasserisavis.dk,  

Skriv: “Luksus smørrebrød”  

og skriv antallet du fandt*  

samt adresse og telefonnummer. 

(*Dette logo tælles med i antallet!)

 
Vinderne får direkte besked d. 22. januar 

og bliver offentliggjort i hasserisavis.dk  

den 31. januar.

Af Jens Skovgaard

Spørgeskemaet er udsendt 
til 1566 medlemmer, hvoraf 
735 har besvaret det, hvilket 
svarer til 47 %. 
215 af medlemmerne har 
desuden afgivet skriftlige 
kommentarer, hvoraf enkelte 
kommentarer er medtaget i 
rapporten.

Stigning i modstanden
I 2019 foretog Hasseris 
Grundejerforening en til-
svarende undersøgelse, og 
dengang foretrak 55 % af 
medlemmerne et ekstra tun-
nelrør ved den nuværende 
E45-forbindelse. I den nye 
undersøgelse ønsker 65 % 
nu en udvidelse af Tunnelen, 
altså en stigning på 10 % 
procentpoint. 

Meget tyder på, at det er 
‘tvivlerne’ i 2019, der nu 
har besluttet sig for en øst-
forbindelse, idet andelen af 
‘ved ikke’ er faldet fra 10 % 
til 3 %.

Tilslutningen til Egholms-
forbindelsen er fortsat på 
ca. 1/3, idet den i 2019 var 

36%, og nu i 2023 er 32 %.
Ser man på aldersfordelin-
gen, foretrækker 76 % af de 
26-45-årige en østlig linje-
føring, medens tallet for de 
over 45-årige ligger på 63 %.
I forhold til køn er der 76 % 
af kvinderne, der foretræk-
ker en østlig linjeføring, 
mens 60 % af mændene 
foretrækker denne løsning. 
Omvendt forholder det sig 
ved. Egholmforbindelsen, 
idet 38 % af mændene 
foretrækker denne løsning 
mod 20 % af kvinderne.

Glæde over opbakningen
hasserisavis.dk har talt med 
de to bestyrelsesmedlem-
mer, der har stået for un-
dersøgelsen. Det er Hanne 
Neergaard og Torben Thorup 
Jensen. De fortæller, at der 
i bestyrelsen er et markant 
flertal imod en Egholm-
forbindelse, men at bestyr-
elsen besluttede at foretage 
en ny undersøgelse for at 
få oplyst, om bestyrelsen 
fortsat har medlemmernes 
mandat til at kæmpe imod 
en Egholmforbindelse.

“Det glæder os naturligvis, at 

Voksende modstand imod Egholmforbindelsen
Hasseris Grundejerforening har foretaget en medlemsundersøgelse vedr. den 3. Limfjordsforbindelse. Den viser, at 65 % af medlemmerne 
foretrækker et ekstra tunnelrør, medens 32 % foretrækker en Egholmforbindelse.

Hasseris Grundejerforening ønsker at kortlægge medlemmernes holdning til den planlagte Egholmlinje, der skal gå vest om 
Aalborg. Foto: Helena Ravnsbæk.



vi kan konstatere en markant 
og stigende modstand, og 
at vi dermed kan konstatere, 
at vi er i overensstemmelse 
med medlemmerne i denne 
sag,” siger Hanne Neergaard. 
Torben Thorup tilføjer, at 
man allerede i 2021 ind-
gav høringssvar ifm. VVM-
opdateringen, og heri bl.a.  
betonede det urimelige i, at 
man ikke undersøgte det 
oplagte alternativ, nemlig 
en udvidelse af den eksister-
ende tunnel med et ekstra 
rør.

Mange kommentarer 
Både Hanne Neergaard og 
Torben Thorup har hæftet 
sig ved de mange kommen-
tarer, der er indkommet ifm. 
besvarelsen. 

“Det er vi glade for, for vi 
tolker det, som at medlem-
merne har udvist et stort 
engagement i besvarelsen, 
og dermed til hele problem-
stillingen.”

“Når man læser kommen-
tarerne, er det tydeligt, at 
tilhængerne af en Egholm-
forbindelse argumenterer ud 
fra et trafikalt synspunkt,” 
siger Torben Thorup og 
fortsætter: “Tilhængerne 
skriver i deres kommentarer, 
at det især er den lettere ad-
gang til en motorvej, der er 
årsagen til, at de foretrækker 
en vestlig linjeføring.”

Hvad sker der nu?
Udover, at der er udsendt 
en pressemeddelelse til de  
nordjyske medier, og hele 
rapporten er lagt ud på 
foreningens hjemmeside, 
hasseris.dk, overvejer be-
styrelsen, hvordan undersø-
gelsen skal bruges i bestyr-
elsens arbejde fremadrettet. 

“Lige nu er både VVM-opdat-
eringen og forslaget til an-
lægslov ude i høring, i øvrigt 
med en meget kort hørings-
frist,” siger Torben Thorup og 
fortsætter: “Men vi skal lige 
havde det drøftet nærmere i 
bestyrelsen.”

Fakta på bordet
Desuden overvejer bestyr-
elsen, om den vil arrangere 
et borgermøde om sagen, 
evt. med deltagelse af Borg-
erbevægelsen og politikere. 
“Vi vil gerne have belyst de 
nærmere konsekvenser for 
natur og miljø ved en Egholm- 
forbindelse,” siger Hanne 
Neergaard, og henviser til, 
at det er meget tydeligt, 
at modstanderne frygter 
de negative konsekvenser 
i form af støjforurening og 
ødelæggelse af bynær na-
tur, både i engene og på 
Egholm. 

“Vi kan se, at Borgerbevæ-
gelsen er meget aktive med 
at påvise fakta om den støj, 
som bl.a. borgerne i Hasseris 

vil blive ramt af, og desuden 
har de belyst problemer med 
drikkevandsindvinding og as-
bestforurening ved Mølholm. 
Det er forhold, som dem 
vi gerne vil have belyst og 
drøftet med vores medlem-
mer samt politikerne,” siger 
Torben Thorup.

Tilliden har lidt et knæk
“Generelt oplever vi, at tillid-
en til både myndigheder og 
politikere har lidt et knæk i 
hele denne proces, der efter-
hånden har varet i mange år,” 
siger Hanne Neergaard, og 
Torben Thorup tilføjer: “Alle 

trafikale problemer er jo ikke 
løst med en Egholmforbind-
else. Selv i den tidligere 
VVM-redegørelse fra 2011 
giver Vejdirektoratet udtryk 
for, Egholmlinjen ganske vist 
aflaster tunnelen med ca. 24 
%. Men da trafikken samtidig 
stiger, vil der fortsat være 
trængselsproblemer ved 
tunnelen - bl.a. fordi byud-
viklingen er langt størst i den 
østlige del af Aalborg.”

Aalborg Alliancen er ikke 
repræsentativ
Vedr. de 600 mio. kr., som 
Aalborg Kommune har lovet 

Staten til projektet, påpeger 
Torben Thorup den noget 
besynderlige kobling til 
netværket af firmaer i den 
såkaldte Aalborg Alliance. 

“Her har Aalborg Kommune 
fremhævet, at de 600 mio. 
stammer fra den ekstraskat, 
som man opkræver af erh-
vervslivet. Men her er det 
vigtigt at hæfte sig ved, at 
kun ca. 5 % af Aalborgs virk-
somheder er med i Aalborg 
Alliancen, så det er lidt svært 
at se den erhvervsmæssige 
opbakning til Egholmforbin-
delsen.” 

Hanne Neergaard slutter 
vores samtale med denne 
lille opsang til politikerne: 

“Vi forstår ganske enkelt ikke 
den beslutning, der er truf-
fet, og tilliden til myndighed-
er og politikere i processen 
er desværre lille, hvilket vi 
jo også kunne se ved det 
seneste kommunalvalg”.

Gyldig til 28/02-2024

1 x gratis
valgfrit stjerneskud eller rejemad

Aflevér voucher og få

Indløses i
AKTUEL 
Hasseris
Inhouse.

hasserisavis.dk

Vind med:

Kilde: Hasseris Grundejerforening.

Få overblik  
over fremtiden 
Hænger ønsker og økonomi sammen? 
Måske, men lad os tage et kig.

Book et uforpligtende økonomitjek og 
få overblik over dine muligheder  
– både nu og i fremtiden.

Vi har tid, når du har tid.

Aalborg, Vestbyen
Kastetvej 40
9000 Aalborg
T 8222 9040

Aalborg, Budolfi Plads
Algade 42
9000 Aalborg
T 8222 9010

spard.dk

Trine
T 8222 9015
Aalborg  
Budolfi Plads 

Anders
T 8222 9046
Aalborg 
Vestbyen



Til Åbent Hus vil de besøgende få den generelle information, rundvisning og elevunderholdning med hjem, inden den endelige beslutning om ungdomsuddannelse skal træffes. 

Af redaktionen

Skal det være stx eller IB? 
Science eller samfundsfag? 
Eller musik måske? Skal 
man mon vælge at rejse til 
Indien eller Singapore med 
de kommende klassekam-
merater, og kunne det være 
spændende at engagere sig 
i et eller flere af gymnasiets 
mange udvalg eller forskel-
lige tilbud efter skoletid?   

Mulighederne er talrige og 
beslutningen ofte svær, når 
eleverne i grundskolens 9. 
og 10. klasser står over for 
at skulle vælge deres kom-
mende ungdomsuddan-
nelse, men her kan et besøg 
til Åbent Hus på Hasseris 
Gymnasium være afklar-
ende for mange.

Viser hele paletten
Når gymnasiet lukker 
dørene op for de unge og 
deres forældre, er det med 

intentionen om at give de 
unge mennesker det rette 
afsæt til at kunne vælge 
den rigtige ungdomsuddan-
nelse. 

”Vi ønsker at vise dem hele 
paletten af, hvad tre år i 
gymnasiet indeholder. Vi vil 
gerne vise, hvordan de tre 
år på gymnasiet er en rejse 
af både uddannelsesmæs-
sig og dannelsesmæssig 
karakter, hvor man går fra 
at være ung til at blive 
ung voksen,” siger uddan-
nelsesleder Jesper Holm-
bach og fortsætter:
”De unge, der kommer her 
på besøg, skal både opleve, 
at det faglige er i fokus, og 
at der samtidig er masser 
af plads til at engagere sig 
i skolens mange aktiviteter 
uden for den almindelige  
undervisning og dermed 
blive en del af vores store 
fællesskab på tværs af 
klasser og årgange.” 

Mødet med eleverne
”Når man har været til Åbent 
Hus, skal det gerne være 
med følelsen af, at man 
har fået al den information, 
man har brug for såvel i rela-
tion til selve uddannelsesv-
alget som i forhold til social-
liv og fællesskab på skolen”, 
fortæller Jesper Holmbach, 
der samtidig glæder sig 
over, at op imod 150 af 
skolens i alt 850 elever del-
tager i arrangementet som 
oplægsholdere, rundvisere 
og meget andet. 

”Vi ved, at dét, der har en 
helt særlig betydning, er 
mødet mellem vores egne 
elever og de mulige kom-
mende ansøgere,” beretter 
han videre: 

”For ingen kan naturligvis 
forklare bedre, hvad det alt 
sammen indebærer at gå på 
Hasseris Gymnasium end 
de unge selv.”

Skal du til Åbent Hus på Hasseris Gymnasium?
Der venter spændende oplevelser og et solidt indblik i gymnasieelevernes dagligdag, når Hasseris Gymnasium byder indenfor til Åbent 
Hus d. 16. og 20. januar.

De mange muligheder
Mange af gymnasiets nu-
værende elever husker 
også Åbent Hus som en 
afgørende faktor, da valget 
skulle træffes. Det gælder 
blandt andre Gustav Cord-
sen, der i dag går i 2.g på en 
naturvidenskabelig studie-
retning.  

”Jeg havde egentlig ald-
rig været i tvivl om, at det 
skulle være Hasseris Gym-
nasium, men efter at jeg 
deltog i Åbent Hus for to år 
siden, gik det op for mig, at 
der på min foretrukne linje 
var en ekstra mulighed for 
at kombinere det faglige 
i hverdagen med en rejse 
hvert skoleår til en spæn-
dende destination. Derfor 
valgte jeg skolens Global 
Science program, hvor vi 
arbejder i studieretningsfa-
gene matematik, fysik, kemi 
herhjemme og rejser til ud-
landet for at se, hvordan 

tingene fungerer i praksis.”

Foreløbig har Gustav og 
hans klassekammerater 
været i London, hvor Bletch-
ley Park og JET var nogle af 
de faglige tyngdepunkter. 
Til foråret rejser eleverne 
på en kombineret tur til 
Bruxelles og Geneve, for 
bl.a. at aflægge besøg på 
European Space Centre og 
CERN, ind-en den store, af-
sluttende rejse til Indien 
står for døren i 3.g.

For Mads-Emil Kærgaard 
gik overvejelserne i lang 
tid på at vælge en mere 
handelspræget ungdoms-
uddannelse, men efter at 
have deltaget i gymnasiets 
Åbent Hus ændrede han 
opfattelse. 

”Jeg var slet ikke klar over, 
at det også var muligt at 
få fag som erhvervsøko-
nomi og erhvervsjura her 

på gymnasiet. Men da jeg 
fik øjnene op for det, var 
jeg faktisk slet ikke i tvivl. 
Jeg blev grebet af den af-
slappende og gode stem- 
ning, som man straks for-
nemmer, er mellem alle på 
gymnasiet. Ikke bare ind-
byrdes mellem eleverne, 
men også mellem lærere og 
elever, ledelsen osv. Og så 
er det bare superhyggeligt, 
at der er gulvtæpper over-
alt,” siger han.  

Åbent Hus-arrangementet 
starter kl. 19.00 tirsdag 
d. 16. januar og kl. 11.00 
lørdag d. 20. januar, hvor der 
især ventes mange elever 
fra efterskolerne. Begge 
dage opfordres de besø-
gende til at komme i god 
tid og være med fra begyn-
delsen. 

hasserisavis.dk
-

- lokale nyheder hver dag

Husk: Næste udgave er på  
gaden onsdag d. 31. januar.



Crossfit for seniorer: Fri for medicin
Anette og Berit er levende beviser på, at crossfit ikke kun er for de unge, for træningen 
har ikke kun forbedret deres livskvalitet – det har også hjulpet dem til at reducere deres 
medicinforbrug.

Af Helena Ravnsbæk

Når man hører ordet cross-
fit, er der nok mange, der 
tænker på hård træning med 
tunge vægte, traktordæk og 
robuste tovøvelser - et bil-
lede, der sjældent knyttes til 
seniorer. 
Men træningscentret Cross-
Fit by the Mill har oprettet 
et seniorhold til stor glæde 
for seniorerne, Berit Chris-
tensen, 71, og Anette 
Nielsen, 67. 

Her træner seniorholdet en 
gang i ugen, hvor Christine 
Jensen, indehaver af CrossFit 
by the Mill, tilpasser træning-
søvelserne til hver eneste 
deltager og deres forskellige 
skavanker.

Og Anette og Berit har ikke 
kun oplevet fysisk forbed-
ring gennem deres crossfit-
træning. Udover at få en 
stærkere krop har de også 
oplevet at frigøre sig fra 

medicin, fået mere energi og 
større livskvalitet, og de er 
begge et levende bevis på, 
at crossfit også er godt for 
seniorer.

Anettes sundheds- 
mirakel
Anette Nielsen begyndte 
hos CrossFit by the Mill i 
marts 2022 med alvorlige 
rygsmerter, men i dag er 
hun fuldstændig smertefri 
- noget, som hasserisavis.
dk kunne skrive om i okto-

berudgaven i 2022. Men det 
viser sig nu, at det ikke kun 
er en stærkere krop, der er 
fulgt med træningen. Efter 
at have levet med forhøjet 
blodtryk i over to årtier og 
været afhængig af blod-
tryksmedicin, har det vist sig, 
at der er sket endnu et sund-
hedsmirakel for Anette. 

“For cirka fire måneder siden 
blev jeg pludselig svimmel en 
morgen. Jeg tog alligevel til 
crossfittræning, hvor vi kla-
trede i reb, og da jeg var fær-
dig med øvelsen, følte jeg, at 
jeg var ved at falde i gulvet,” 
fortæller Anette og tilføjer: 
“Derhjemme målte jeg mit 
blodtryk - det var 97 over 
60, langt lavere end det nor-
male interval på 120-130. 
Jeg fortsatte med at måle 
det dagligt i en uge, uden at 
det oversteg 100.”

Hun fortsætter: “Herefter 
valgte jeg at rådføre mig 
med min læge, som valgte 
at reducere min blodtryks-
medicin. Og nu tager jeg slet 
ingen medicin,” siger Anette 
henrykt. 

“Min læge har sagt til mig, at 
det er meget usædvanligt, 
at folk i min alder, stopper 
med deres blodtryksmedicin, 
for man plejer at trappe op, 
når man bliver ældre, og han 
mener, at det skyldes min 
træning.”

Berits medicinfremskridt
Noget tyder på, at Anettes 
historie ikke er enestående, 
for Berit Christensen, der 
også havde problemer med 
blodtrykket, har også set en 
reduktion i sit medicinfor-
brug. 

“Jeg er gået to piller ned om 
dagen i forhold til mit blod-
tryk, efter jeg startede her-
oppe. Så jeg er så tilfreds,” 
siger Berit, der har trænet på 
seniorholdet siden foråret 
2023.
“Selvom jeg ikke har trænet 
lige så længe som Anette, 
håber jeg på at kunne und-
være endnu mere medicin 
med tiden. Det går allerede i 
den rigtige retning, og det er 
virkeligt dejligt,” smiler Berit, 
der selv blev inspireret til at 
starte til crossfit, efter at 
have læst artiklen om den 
smertefrie Anette i hasseris-
avis.dk.

Mere energi
Crossfittræningen har også 
inspireret dem begge til at 
ændre deres livsstil, hvor An-

ette snart har tabt 40 kg.
“Når man træner, får man 
også lyst til at spise rigtigt. 
Når man har det godt i krop-
pen, kommer den nye livsstil 
også, fordi man har lyst til at 
gøre noget godt for sig selv,” 
fortæller hun.

Berit er helt enig og tilføjer, 
at det er ikke kun fysiske 
forbedringer, der følger med 
træningen: 

“Jeg føler mig simpelthen så 
glad! Crossfit har givet mig 
en ny livslyst og mere en-
ergi,” siger Berit og fortsæt-
ter: “Mange tror, at alder 
begrænser muligheden for 
at træne crossfit, men jeg 
startede, efter jeg blev 70. 
Tidligere trænede jeg med 
maskiner og gymnastik, 
men intet har givet mig det 
samme, som crossfit har.”

De to seniorer opfordrer 
andre seniorer til at tage 
skridtet og begynde med 
crossfit, da alder ikke er en 
hindring for at drage fordel 
af crossfittræning, og de er 
begge levende eksempler 
på, hvordan motion og fæl-
lesskab kan bidrage til et 
sundere og gladere liv i alle 
aldre.

Berit Christensen (t.v.) og Anette Nielsen (t.h.) kendte ikke hinanden, inden de begge begyn-
dte at træne hos Christine Jensen, indehaver af CrossFit by the Mill. Men de føler i dag, at det 
er blevet en del af en ny familie. Foto: Helena Ravnsbæk.

Rendsburggade 22, 9000 Aalborg     |     96 31 52 00 / info@abhim.dk     |     www.abhim.dk

Kontakt os – vi hjælper dig gerne!

Nyt år – ny bolig?

Der er masser af boliger i Aalborg, så hvorfor ikke vælge en af dem, hvor du får mest 
for pengene?

Det får du hos Himmerland Boligforening. Vi er foreningsejede, og ingen skal tjene 
på udlejning af vores almene boliger.

Tornhøjgårdparken

Fyrkildevej Teatergården

Spritten

Seminariebyen

Palle Mørch A/S - Din genvej til Energibesparelser
Fordele ved energiportalen:
•	 Alarmer	ved	stort	forbrug
•	 Du	kan	opdage	vandspild	i	tide
•	 Alt	bliver	aflæst	samme	dag
•	 Flytteaflæsninger	aflæses	automatisk
•	 Aflæsninger	foretages	trådløst	uden	at	forstyrre	ejer	eller	lejere
•	 Du	kan	følge	lejernes	forbrug	og	advares	i	god	tid	om	
	 efterregninger	og	for	stort	forbrug
•	 Indberetninger	om	ejendomsinformation	og	flyttere
	 Indberettes	let	på	portalen
•	 Metrius	”smileyordning”	gør	det	let	for	lejere	at
	 sammenligne	sit	forbrug	med	andres

Det er nu lovpligtigt jf. BEK nr. 734 at beboere skal have  
forbrugsinformation flere gange årligt.

Hasserisgaarden
Hasserisvej	117,	9000	Aalborg
Tlf.	98	12	86	66
Www.	pallemørch.dk

- Varmeregnskab
- El regnskab
- Vandregnskab



Sundhed & Velvære

Maria Abildgaard fortæller til hasserisavis.dk: ”Jeg gik allin på yogaen, og det er jeg så glad for, at jeg gjorde.” Foto: Helena Ravnsbæk.

Af Helena Ravnsbæk

I hjemmet hos Maria 
Abildgaard i Hasseris her-
sker en afslappet og fredelig 
stemning. Iført hyggelige 
strømpesokker og yogabuk-
ser byder hun velkommen, 
og den rolige atmosfære 
stråler ud af hende.

Hun tilbyder yogatimer fra 
hjemmet på Henrikvej, hvor 
hun har skabt et frirum i den 
nybyggede tilbygning til 
60’erhuset. Her praktiserer 
hun sin omsorgsfulde form 
for yoga og giver andre mu-
ligheden for at finde indre ro.
Her trives hun og nyder 
den afslappede form for  
yogaundervisning. Men når 
man sætter sig ned og får en 

snak med den selvstændige 
yogalærer, opdager man 
hurtigt, at det ikke altid har 
været sådan. 

Madonnas overarme
For anderledes var det, da 
Maria i 00’erne første gang 
blev introduceret til yoga 
gennem Madonnas tonede 
overarme, og drevet af øn-
sket om et ydre, der afspej-
lede sangerindens, begyndte 
Maria med poweryoga. Hun 
dyrkede det som et alter-
nativ til fitnesstræningen, 
hvor fokus var på det fysiske 
mere end det indre, og hun 
forlod ofte timerne før den 
afsluttende stille stund.

”For mig handlede yogaen 
dengang meget om det ydre. 

Og når de andre lå stille på 
gulvet til sidst, smuttede jeg 
ofte – for det havde jeg slet 
ikke tid til, og det var ikke, 
derfor jeg var kommet,” siger 
Maria, der dengang som 23-
årig drømte om at få over-
arme som Madonnas.

Yogaens nye ansigt
Efter livets forandringer, 
herunder graviditeter og 
en travl hverdag, gled yoga 
ud af Marias liv. I 2013 blev 
hun sygemeldt med stress, 
som tvang hende til at 
genoverveje sine prioriteter. 
Til en samtale med en psyko-
log fik hun spørgsmålet om, 
hvad der gjorde hende glad. 
I øjeblikket kunne hun ikke 
svare på det, men efter at 
have drøftet glæden ved 

livet med både sin mand og 
sine forældre, fandt hun frem 
til, at hun måtte genoptage 
yogaen og opdagede hurtigt 
dens sande værdi som en 
pause i hverdagen.

Men i første omgang var 
det grænseoverskridende 
for den sygemeldte Maria 
at begynde på et hold med 
en masse andre, som hun 
ikke kendte. Hun fandt al-
drig det lille yogahold, som 
hun egentligt havde brug 
for, og overvandt sin angst 
ved skiftevis at dyrke yoga 
hjemme i stuen og en gang 
imellem tage med til hold-
undervisning.

Efter at have genoptaget 
yoga som en reaktion på 
psykologens spørgsmål, 
indså hun, at de sidste tyve 
minutter af en yogatime, 
hvor man mediterer og 
mærker kroppen, er det, der 
giver hende mest værdi.

Det lille hold
Efter sit eget sygdomsfor-
løb kom hun aldrig tilbage 
på arbejde på fuldtid. Men 
yogaen fortsatte som tro  
følgesvend i kampen mod 
stress og angst, så i 2018 
traf hun en vigtig beslutning 
om at sige sit job op på uni-
versitetet i Aalborg og for-
følge sin genfundne passion 
for yoga.
Hun blev uddannet yogalær-
er, og hendes undervisning 
tog udgangspunkt i sin 

Fra stress til zen: Marias omsorgsfulde yogastudio
Maria Abildgaard fandt aldrig det lille, omsorgsfulde yogahold, da hun selv blev sygemeldt med stress. Nu er hun selv blevet yogalærer og 
tilbyder en-til-en-sessioner og små holdtræninger fra et yogastudio, der er blevet bygget til hendes families bolig i Hasseris.

egen personlige rejse. Inspir-
eret af sit eget ønske om et 
mindre, mere personligt yo-
gamiljø, fokuserer Maria nu 
på at tilbyde små hold, hvor 
hun kunne give den enkelte 
deltager mere opmærksom-
hed og skabe et rum, der 
har fokus på den mentale 
velvære.

Frirum i hjemmet
Nu har Maria Abildgaard 
skabt et frirum i hjemmet 
i form af eget yogastudio 
på Henrikvej i Hasseris. Det 
er både et frirum for hende 
selv, hvor hun kan dyrke sin 
passion for yoga og samti-
digt dyrke familielivet på en 
ny måde, men det er også 
blevet et frirum for andre, 
der efterspørger de små hold 
eller en-til-en-sessioner.  

Hun underviser fra yogastu-
dioet, der blev bygget til 
familiens egen bolig i efter-
året 2021, og når man skal 
til yogatime hos Maria, går 
man gennem familiens hyg-
gelige have – uden at skulle 
forholde sig til andet end at 
følge stien oplyst af lanter-
ner ind til studioet.

For hos Maria er yogaen 
meget mere end tonede 
overarme, og det handler i 
stedet om ro. Hun fortæller, 
at yogaen skal ses som et 
redskab til at dyrke mindful-
ness.

”Mindfulness handler om, at 

man er i stand til at lukke 
verdenen ude og være i 
nuet. Nogle kan opnå det 
ved at sidde stille med en 
kop kaffe, andre når de rider, 
og så er der dem, der kan 
få styr på uro, tankemylder 
og stresssymptomer ved at 
dyrke yoga,” siger Maria. 

Omsorgsfuld yoga
Maria beskriver sin yogaund-
ervisning som en omsorgs-
fuld praksis, der inkluderer 
indpakning i tyngdetæpper 
som en af teknikkerne.

“Der sker noget godt for 
kroppen, når den bliver om-
favnet af tyngdetæpper. 
Tyngden tillader nervesys-
temet at slappe bedre af. Når 
vi konstant svæver rundt i 
en stresset hverdag og er i 
bevægelse, har vi også brug 
for at falde ned igen og finde 
ro,” forklarer hun.

Maria tilbyder forskellige 
workshops, hold med maksi-
malt syv deltagere, men al-
lerflest en-til-en-sessioner. 
Hun faciliterer også firma-
yoga og har haft flere vel-
lykkede mor-datter-forløb. 
Hendes klientel omfatter 
både mænd og kvinder i alle 
aldre, fra unge til ældre, der 
alle søger et trygt sted for 
mental ro, bedre nattesøvn 
og et sted, hvor man kan 
genfinde sin balance i krop-
pen. 

Tlf. 22 730 606 
info@kliniklindhardt.dk - www.kliniklindhardt.dk 

Vesterå 9, 9000 Aalborg 
Parallelvej 29, 1. th, 9900 Frederikshavn - Rådhusstræde 15 st., 1466 København K  

KOSMETISK SPECIALLÆGEKLINIK 

 Vi tilbyder behandlinger, såsom Botox og ikke-permanente fillers,  
kemisk peel,  hudopstramning og hudforyngelse med laser  

samt kar, pigment og permanent hårfjerning.



Skelagervej 375 A-K . 9000 Aalborg
www.hasserisgaardcenter.dk

Har du ondt 
i sundheden?
Alle sundhedsspecialister samlet et sted

Hasserisgaard Centret er med sine mere end 
3.000 kvm erhvervsareal en af de største 
erhvervs- og sundhedscentre i Aalborg.

Centret omfatter 14 erhvervs- og sundheds-
virksomheder.

Paryk-Connie sørger for håbefuldt hår til kræftpatienter
I sin frisørsalon har hun ikke blot praktiseret klip og styling, for Connie Knudsen er også med til at gøre en betydningsfuld forskel 
som parykmager for dem, der kæmper en kamp mod kræft. 
Af Helena Ravnsbæk

På Hobrovej finder man ikke 
bare en almindelig frisørsa-
lon, for indenfor dørene hos 
Salon Saksen møder man 
Connie Knudsen - en sand 
hårhelt.

Connie har en særlig evne 
til at bringe et smil frem hos 
de mennesker, der går gen-
nem døren til hendes salon – 
det oplevede jeg selv, da jeg 
besøgte den 71-årige frisør, 
der har 50 års erfaring med 
en frisørsaks i hånden.  
 
Men Connie har ikke kun 
klippet og stylet hår gen-
nem årene, for som paryk-
mager i snart 23 år gør hun 
også en betydningsfuld for-
skel i livet for bl.a. dem, der 
kæmper mod kræft.

Parykker til patienter
Men hendes historie som 
selvstændig frisør begynd-
te ikke her. Hun har tidligere 
skabt magi med saksen i 
Klarup, inden hun og ægte-
manden i 2009 flyttede til 
Nørresundby og grundlagde 
Salon Saksen på Hobrovej.

I 2001 begyndte hun sin 
rejse som parykmager, da 
hun så en annonce i avisen, 
der søgte frisører til at 
specialisere sig i parykker, 
og her slog hun til. Salon 
Saksen er derfor ikke kun 
en salon for hårklipninger 
og - farvninger, men også 
et sted, hvor Connie skaber 
et trygt rum for bl.a. kræft-
patienter.
Hun samarbejder tæt med 
Region Nordjylland, der sik-
rer, at patienterne på syge-
huset kan få økonomisk 
støtte til parykindkøbet.

“At modtage beskeden om 
kræft må være en frygtelig 
oplevelse. Det kan man jo 
slet ikke sende sig ind i. Jeg 
tror, det er en meget udfor-
drende proces at gå igen-
nem, og derfor er mange af 
dem, der besøger mig, i en 
meget sårbar situation. Jeg 
gør altid mit bedste for at 
sikre, at de forlader salonen 
med en positiv oplevelse og 
med noget, de virkelig godt 
kan lide,” forklarer Connie.

Ægte eller syntetisk
Med sin mange års erfar-

ing som frisør kan Connie 
næsten øjeblikkeligt afgøre, 
hvilken paryk der vil klæde 
kunden bedst. Og når det 
kommer til valget mellem 
ægte og syntetiske paryk-
ker, guider Connie ofte sine 
kunder mod de syntetiske.

“Det handler om at gøre det 
let for dem,” forklarer hun. 
“Syntetisk hår er mere prak-
tisk og kræver mindre ved-
ligeholdelse i en tid, hvor de 
har brug for at fokusere på 
deres helbred,” siger hun og 
fortsætter:

”Det ægte hår kræver, at 
man krøller det op og gør 
noget ved det, før man ser 
ordentlig ud. Men den syn-
tetiske bare skal rystes et 
par gange, sættes på ho-
vedet, og så er man færdig,” 
siger hun og tilføjer, at hun 
har hænderne i alle paryk-
ker, som klippes til, inden 
kunden tager ud ad døren.

To gange jubilæum
Connie Knudsen har netop 
kunne fejre sit 50-års ju-
bilæum som udlært frisør 
i november 2023, og hun 

kan til februar 2024 fejre 
40 år som selvstændig. 
Men trods årtier med erfar-
ing har den 71-årige Connie 
Knudsen ingen planer om at 
sænke tempoet.

“Jeg har selv sagt, at jeg skal 

arbejde, til jeg er 90,” griner 
Connie. ”I hvert fald i så lang 
tid, jeg synes, det er sjovt, 
og så længe jeg føler, at jeg 
kan gøre en forskel.” 

For det er netop evnen til 
at gøre en forskel i folks liv, 

som holder hende motiver-
et til at fortsætte med både 
at skabe smukke frisurer 
i frisørsalonen og hjælpe 
dem, der har brug for en 
ny, flot hårpragt i ’paryk-
rummet’.

Connie Knudsen står bag Salon Saksen, hvor hendes håndværk skaber glæde og selvtillid hos 
kunderne. Foto: Helena Ravnsbæk.



LOKAL OG ERFAREN 
BEGRAVELSESFORRETNING

Døgnvagt - uden aften eller weekendtillæg
Ring på tlf. 9620 1070

Maj-Britt & Per Strøm Hadsundvej 34 · Vejgaard

Bisættelse / Begravelse 1

8.575,-
+ tillæg for hospitalsafgift 

8 dages kredit

En hvid basis kiste

En assorteret urne

Kiste ilægning

En kørsel (inkl. 15 km)

Honorar (papirarbejde)

Tlf.: 9620 1070

Forårskampklare U15-piger og varm velkomst til nye talenter
Efter en imponerende præstation i efterårssæsonen er Aalborg KFUM Fodbolds U15 pigehold nu klar til spændende udfordringer i 
det kommende forår. Fodboldklubben byder derudover endnu flere fodboldglade piger på alle niveauer velkommen til deres rækker.

Af Helena Ravnsbæk

Aalborg KFUM U15 pige-
hold årgang 2009-2010 af-
sluttede efterårssæsonen 
med flotte resultater. 
Andetholdet i Liga3 har for-
mået at placere sig på en 

flot 3. plads i en pulje, der 
var præget af tætte kampe, 
hvor sejre og nederlag blev 
afgjort med kun et enkelt 
mål. Pigerne fortsætter i 
samme række til foråret. 

På førsteholdet har pig-

erne spillet sig op i Liga1 
efter at have sejret i deres 
Liga2 pulje. På trods af at 
møde licensklubber har pi-
gerne formået at levere en  
imponerende præstation 
og sikret sig en flot 4. plads 
ud af syv hold. Med to sejre, 

én uafgjort og tre nederlag 
bag sig, går førsteholdet 
nu spændt ind i forbere-
delserne til forårssæsonen 
i Liga1, hvor de vil møde 
12 hold, herunder stærke 
modstandere som Odense 
Q, Varde, Fredericia og Vejle.

Plads til endnu flere
Aalborg KFUM Fodbold er 
på få år vokset fra 900 til 
over 1400 medlemmer, og 
klubben er i øvrigt i fuld 
gang med at planlægge 
udvidelse af klubhus og om-
klædningsfaciliteter med 
en tilbygning, som forven-
tes færdig i foråret 2025, 
så der vil være endnu mere 
plads til kommende spil-
lerne.

Og det lander på et tørt 
sted for nogen, da mange 
fodboldklubber i området 
oplever en tilbagegang i 
antallet af spillere, og flere 
piger står uden et passende 
tilbud, der matcher deres 
niveau. 

Ifølge Aalborg KFUM 
Fodbold skyldes dette 
hovedsageligt en ny år-
gangsstruktur fra DBU’s 
side, hvilket resulterer i, at 
flere piger nu skal spille i en 
eller to årgange over deres 
alderstrin.

I Aalborg KFUM håber man 
derfor på at tiltrække endnu 

flere spillere på alle niveau-
er. Som en breddeklub har 
de hold i alle rækker og 
stræber efter at skabe et 
attraktivt tilbud til alle unge 
piger, der elsker at spille 
fodbold. 

Klar på banen
Efter en velfortjent pause 
over julen vender pigerne 
tilbage til træningsbanen 
den 3. januar. Med sikrede 
tider på kunstgræsbanen 
kan holdene se frem til 
træning tre gange om ugen 
på mandage, onsdage og 
fredage.

Træningskampene starter 
allerede op i weekenden 
den 13. januar, og herefter 
er der kampe de fleste 
weekender frem mod en 
spændende sæsonstart i 
midten af marts for begge 
hold.

Nye spillere er velkomne 
– mere info kan findes på 
klubbens hjemmeside: 
www.aalborgkfumfodbold.
dk

Med det kommende forår for øje og med træningen i fuld gang fra starten af det nye år, står Aalborg KFUM klar til at byde 
endnu flere ambitiøse unge fodboldspillere velkommen i klubben.

Friværdi kan 
bruges til mange 
spændende ting 
Lars Christian Nortvig, kunderådgiver

Lad mig give dit boliglån et tjek.
Måske er snakken om kursgevinst, konvertering og 
rentespænd det rene volapyk, eller måske giver 
det dig julelys i øjnene. Uanset hvordan du har det 
med dit boliglån, er det ofte en god investering at 
tage din bankrådgiver med på råd. 

Book et møde på 96 30 29 75 
eller lcn@sparnord.dk



Arrangementer og gudstjenester
i HASSERIS KIRKE

Hasseris kirke, Thorsens Allé 2, 9000 Aalborg

Gudstjenester i kirken
Søndag d. 7. januar  kl. 10.00 Højmesse v. Sara Dommerby Toft
Søndag d. 14. januar  kl. 10.00 Højmesse v. Anne Sophie Bredmose Jakobsen
Søndag d. 21. januar  kl. 10.00 Højmesse v. Johanne Rom Stage
Søndag d. 28. januar  kl. 10.00 Højmesse v. Sara Dommerby Toft

I 2024 begynder vi på en ny form for 
studiekreds, nemlig præstens bibeltime. 
Bibeltimen varer, som navnet siger, kun en 
time. Vi mødes hver anden tirsdag i den 
lille sal og læser et af bibelens skrifter fra 
en ende af. Der vil være mulighed for at få 
sig en kop kaffe og the imens.

I år skal vi læse et lille men meget centralt 
skrift, nemlig Galaterbrevet. Brevet er 
blevet skrevet lige midt i 1.årh.e.Kr. og er 
derfor et af de ældste skrifter fra og om 
kristendommen.

Nytårskoncert: Toner fra Wien  
Søndag d. 14. januar kl. 16.00 -  Lone Rasmussen, sopran, Morten Frank Lar-
sen, baryton, Anita Hyldgård Samsing, flygel

Sorggruppe for dig, der har mistet en, du 
stod nær.
Et tab er altid så slemt, som det føles, 
og der kan være trøst og lindring i at tale 
med andre, som også har mistet og ved, 
hvor svært det kan være.
Derfor tilbyder vi sorggruppe, hvor alle 
er fælles om at have mistet én, de holdt 
af. Sorggruppen er et frirum, hvor man 
kan dele noget af det, der tynger efter et 
dødsfald. Det er et trygt og omsorgsfuldt 
rum med respektfuld lydhørhed og med 
plads til at fortælle.
Vi mødes 8 gange på udvalgte torsdage 
kl. 15.00-17.00. Første gang er 25. januar
De efterfølgende datoer er: 8. februar, 

29. februar, 14. marts, 4. april, 18. april, 
2. maj og 23. maj.
Alle deltagere inviteres til en personlig 
samtale forud for deltagelse i sorggrup-
pen.

Ægteparret Lone Rasmussen og Morten 
Frank Larsen kommer direkte fra Wien 
for at lave nytårskoncert i Hasseris kirke. 
Programmet byder på Wiener-toner af 
bl.a. Johann Strauss, Richard Strauss, 
Oscar Straus, Robert Schumann, Franz 
Schubert m.fl. Sangerne akkompagneres 
af Anita Hyldgård Samsing.og om, hvor-
dan Nordjylland, medierne og politikerne 
undervejs forandrede sig.
Entré kr. 100 / Studerende kr. 50

HASSERIS  
K I R K E

Sorggruppe
Opstart d. 25. januar kl. 15.00-17.00

Bibeltime 
Opstart d. 30. januar kl. 19.30-20.30

Følg os på:
           Facebook:  
           Hasseris Kirke

           Instagram:  
           @hasseriskirke

Andre arrangementer i november
Onsdag d. 3. januar  kl. 14.30-16.30  Kontaktklubben ”Kræft – og hva’ så nu?” 
Søndag d. 7. januar efter højmessen  Fernisering v. kunstner Eva Have  
Tirsdag d. 16. januar kl. 19.30  Ro til tro v. Johanne Rom Stage 
Onsdag d. 17. januar kl. 14.00-16.00  Kom og syng med 
Onsdag d. 24. januar kl. 16:15  Kirke & kokkeri for småfolk  
 v. Anne Sophie Bredmose Jakobsen  

Af Helena Ravnsbæk

Hasserisavis.dk kunne give 
en ekstra julegave til fem 
heldige vindere af gavekort 
på 500 kr. til smykkeforret-
ningen Henrik Ørsnes. 
Vinderne er Kristine Peder-
sen, Marie-Louise Kornum, 
Keld Ernstsen, Jørn Hyldig 
og Anne Grete Nielsen, der 
alle har talt sig frem til fem 
logoer i decemberavisens 
logo-konkurrence og sendt 
en mail til redaktionen med 
sit svar.
Vinderne blev kontaktet den 
18. december – tidsnok til at 
købe en ekstra julegave til 
sig selv eller en, de har kær. 
Den samlede præmiesum 
for denne konkurrence er 
på 2500 kr., som er afholdt 
i samarbejde med Henrik 
Ørsnes, der både har smyk-
keforretning i på Boulevar-
den 6 i Aalborg City og i Aal-
borg Storcenter. 

Fem heldige vindere kunne glæde sig over en ekstra julegave 
med gavekort til smykkebutikken Henrik Ørsnes. 

hasserisavis.dk

Vind med:

AALBORG CITY· AALBORG STORCENTER

HOBRO· HJØRRING 

AALBORG CITY / AALBORG STORCENTER

METROPOL HJØRRING

WWW.HENRIKORSNES.DK

Vindere af gavekort til  
Henrik Ørsnes
Fem hasserisavislæsere vinder hvert et gavekort på 500 kr. til 
smykkeforretningen Henrik Ørsnes efter at have deltaget i logo-
konkurrencen i hasserisavis.dk.

Kong Christians Allé 37 . 9000 Aalborg . Tlf. 4657 7800 - 4099 3649

Lejemål  til private og erhverv

Se mere på www.kvg.dk

Hasserisgaard Centret

Hasseris Bymidte

Astrid Obels Have

Astrid Obels Have

Blomsterhaven Hasseris

Louisegade

KVG Bolig



Pris pr. pers. i dbl./enk.værelse  

1.799,-
Pris uden rejsekode 1.949,-

Pristillæg 1.5.-30.6.: 300,-

• 3 overnatninger
• 3 x morgenbuffet
• 3 x 3-retters middag i   
 slotsrestauranten La Grue 
   med udsigt mod slotsparken
• Fri greenfee uden tidsbestilling 
   til slottets golfbane inkl.  
 ankomst- og afrejsedag 

Romantisk slotsferie med golf
Hotel und Golf Schloss Krugsdorf i Nordtyskland
Schloss Krugsdorf ligger i den lille landsby Krugsdorf i 
Mecklenburg-Vorpommern tæt ved grænsen til Polen. 
Slottets historie går 500 år tilbage i tiden, og dengang 
blev her opført en ridderborg, som senere blev til et ade-
ligt slot. I dag er slottet blevet renoveret fra yderst til ind-
erst til glæde for gæster med forkærlighed for romantik 
og stemning, og golfentusiasterne kan blandt andet bol-
tre sig på drivingrangen og en 18-huls mesterskabsbane.

Ankomst søndag til onsdag t.o.m. 26.6.2024.

Børnerabat (ved 2 voksne)
1 barn 0-5 år gratis.
1 barn 6-14 år ½ pris.

2 nætter fra 1.249,-4 nætter fra 2.349,-

Suite mod tillæg fra 250,-

NYHED

Pris pr. pers. i dobbeltværelse 

1.349,-
Pris uden rejsekode 1.499,-

Pristillæg 1.1.-31.5. og 1.9.-12.12.: 50,-
1.6.-31.8.2024: 250,-

• 2 overnatninger
• 2 x morgenbuffet
• 1 x 2-retters middag i Restau-

rang VASS på ankomstdagen
• 2 x entre til 1.000 m² SPA-anlæg 

inkl. lån af badekåbe og tøfler 
(værdi op til SEK 595,- pr. entre)

På spahotel i Sverige
VANN Spa Hotell & Konferens HHHH i Bohuslän
Lige ud til den store Gullmarsfjord kun en god times kørsel 
nord for Göteborg ligger det eksklusive 4-stjernede VANN 
Spa Hotell. Beliggenheden ved vandkanten her midt i det 
idylliske vestsvenske fjordlandskab lægger i sig selv op til 
en dejlig afstressende ferie - men samtidig har I entreen 
inkluderet til et af Sveriges største spa-anlæg med 8 for-
skellige pools med alt fra 10 til 39 grader varmt vand og 
masser af mulighed for at koble af. Miljøet, både indendørs 
og udendørs, er af højeste kvalitet, og det unikke spahotel 
er indrettet i skandinavisk minimalisme, hvor Bohusläns 
granitlandskab er integreret med store panoramavinduer 
og rolig atmosfære. 

Ankomst fredag og lørdag t.o.m. 10.12.2024.

3 nætter fra 1.999,-

Børnerabat (ved 2 voksne)
1 barn 0-3 år gratis (1.6.-31.8.: kr. 149,-).
1 barn 4-12 år ½ pris.

Pris pr. pers. i dbl. værelse  

1.849,-
Pris uden rejsekode 1.999,-

• 3 overnatninger
• 3 x morgenbuffet
• 3 x 2-retters middag
•  Fast lavpris på spa-entre inkl. 

forfriskninger, badetøfler og 
lån af badekåbe

•  Værelse med balkon/terrasse
• Rabat på greenfee

En oase på Sydfyn
Hotel Faaborg Fjord Spa & Wellness HHH

Her bor I på første parket til det sydfynske øhav og 
alle Fyns fristelser: Hotel Faaborg Fjord kan blive 
årets bedste ferieoplevelse på et weekendophold el-
ler en sommerferie med sol og strand i Danmarks 
dejligste hjørne. I bor lige ned til vandet, hvor hotel-
lets egen badebro byder sig til på lune sommerdage, 
og den smukke havudsigt kan også nydes fra hotellets 
restaurant, hvor I skal begynde og slutte dagen over 
et godt måltid. Er I til luksuriøse spa-oplevelser, kan 
I benytte jeres gæsterabat og booke selvforkælelse i 
hotellets flotte, nye wellnesscenter med alt fra lækre 
saunaer til spabade. Besøg også Egeskov slot! (22 km). 
Ankomst mandag til torsdag 8.1.-28.3. og 4.11.-19.12. 
samt valgfri ankomst i perioden 1.4.-31.10.2024.

Børnerabat (ved 2 voksne)
1 barn 0-3 år gratis.
2 børn 4-17 år ½ pris.

2 nætter 1.349,- Sommerferie: 5 nætter 2.849,-

NYHED

Pris pr. pers. i dobbeltværelse 

2.699,-
Pris uden rejsekode 2.999,-

• 5 overnatninger
• 5 x morgenbuffet
• 1 x 4-retters middag i 

Ristorante Garden
• Velkomstdrink
• Værelse med aircondition

Barolo-vinens bagland
Albergo Corte Albertina HHH i Piemonte, Norditalien
På denne tur skal I opleve Piemonte og bo i smørhullet 
mellem Barolo (14 km) og Bra (7 km) - en placering midt 
i vindistriktet Langhe-Roero, som i 2014 kom på UNE-
SCOs liste over verdensarv: Mere malerisk vinområde 
findes næsten ikke, og her spiller vine som Asti, Barolo, 
Barbaresco og Barbera hovedrollen. Jeres base er lille, 
intimt og rustikt indrettet i de gamle gårdbygninger til 
kongepaladset i den historiske by Pollenzo, hvor I også 
finder det gastronomiske akademi bag den italienske 
Slow Food-bevægelse. Som gæster her kan I benytte jer 
af søsterhotellets udendørs swimmingpool – og ellers 
bare nyde en helt autentisk italiensk feriestemning med 
vingårdsbesøg langs de gamle romerveje og espresso på 
en lokal fortovscafe.

Valgfri ankomst 1.5.-27.9.2024.

Turistskat EUR 1,50 pr. person pr. døgn

Børnerabat (ved 2 voksne)
1 barn 0-4 år gratis. 2 børn 5-13 år ½ pris.

2 nætter 1.349,-3 nætter 1.799,-7 nætter 3.599,-

hasserisavis.dk
KØR SELV-FERIE I SAMARBEJDE MED

Oplys rejsekoden ”HASSERISAVIS” 
– så får du automatisk rabatprisen.

Bestil nu på www.happydays.nu eller ring 70 20 34 48
Telefonen er åben hverdage kl. 9-17. Afbestillingsforsikring kan tilkøbes. Ekspeditionsgebyr 99,-. Forbehold for tryk- og prisfejl samt udsolgt.  

Rejsekode: HASSERISAVIS

BESTIL TRYGT FERIE NU!
Du kan ændre dato og hotel
helt frem til 30 dage før 
ankomst for kun kr. 99,-



special forretninger, og 
mange faciliteter. Bussen 
har stoppested få meter 
nede ad vejen, så I også kan 
benytte den til både Has-
seris Bymidte og videre ind 
til resten af Aalborg. 

Der er kort afstand til Has-
seris Gymnasium, ligesom 
både Gammel Hasseris Skole 
og hele 2 børnehaver befind-
er sig i meget overkommelig 
afstand fra huset. 

Alt i alt en indbydende bolig 
beliggende i et ressource-
stærkt og eftertragtet kvar-
ter.

Flot renoveret og super godt udnyttet villa på Hasserisvej
Indflytningklar og meget lækker renoveret bolig med gennemtænkt planløsning og en udsøgt finish hele vej rundt.

Hvis I er på udkig efter en 
mindre, indflytningklar og 
meget lækker renoveret 
bolig, med en udsøgt finish 
over det hele, er denne bolig 
på Hasserisvej en oplagt mu-
lighed. I boligen er der også 
plads til den lille familie, da 
huset byder på tre værelser, 
foruden det store og vid-
underligt lyse opholdsrum 
med højt til loftet og en per-
fekt akustikstyring, som gør 
det til et fantastisk rum at 
opholde sig i. 

Hele huset har gennemgået 
en total renovering i 2017 
og 2018, hvor alt fra gulv 
til loft blev løftet til den nu-
værende fine standard. Både 
taget og vinduerne er skiftet 

som en del af renoverings-
processen, så I kan sidde helt 
stille og uforstyrret i boligen. 
Der er ingen spildplads i den 
gennemtænkte planløsning, 
hvor entréen fortsætter 
direkte ud i opholdsarealet 
med store gulv-til-loft vin-
duer med specialdesignede 
gardiner og videre ud til 
den store vestvendte ter-
rasse, hvor der er sol fra 
sidst på formiddagen og 
helt til solnedgang. Fra to 
af værelserne er der også 
udgang til den vestvendte 
terrasse, og fra det tredje 
går døren ud til en østvendt 
morgenterrasse.

Der er gulvvarme i hele hu-
set og Genvex-anlæg, der 

sikrer jer et godt indeklima. I 
får naturligvis også et pænt 
badeværelse, mens bryg-
gerset ligger ud over det 
registrerede boligareal. Det 
er indrettet i den oprindelige 
garage og er et skønt rum 
med Troldtekt-loft, støbt 
gulv og masser af plads til 
cykler, vaskemaskiner og 
meget andet.
 
Ugeneret grund
Grunden er på 800 kvadrat-
meter og i en dejligt regulær 
form, som giver alle mu-
ligheder for at indrette jeres 
udearealer, akkurat som I øn-
sker dem. Måske kan I endda 
få plads til at udbygge bolig-
arealet, hvis behovet opstår. 
Det meste af grunden er 

lige nu udlagt som græs, så 
den er ganske nem at gå til. 
Haven er omkranset af et 
flot rækværk, der er malet 
i 2023, og som sikrer jer 
fuldkommen privatliv. Haven 
er ydest velegnet til børn 
og dyr, her kan de rende frit 
rundt uden at komme på af-
veje. Foran huset har I plads 
til parkering af ikke færre 
end fire biler.
 
Det meste i nærheden
Fra boligen er der kun få 
skridt til det dejlige grønne 
område Sorthøj, hvor man 
både kan nyde en gå- eller 
løbetur i det rekreative om-
råde. Kun 600 meter fra 
matriklen ligger Hasseris 
Bymidte med supermarked, 

Månedens Bolig i Hasseris

 Fakta om boligen
Total renoveret i 2017 og 
2018

Super planløsning

Lækker finish

Have med masser af plads 

Blot 600 meter til Has-
seris bymidte

Tæt på det rekreative om-
råde Sorthøj

Kontant: 3.995.000
Ejerudgift: 3.434
Energimærke: C
Adresse: Hasserisvej 288, 
9000 Aalborg

For mere  
info, brug  
QR koden :



Fortsættes side 2

10. årgang - nr. 8UDGAVEN FOR
OKTOBER

2023

                                 Indre Hasseris - Hasseris Villaby - Gl. Hasseris - Mølholm - Kærby - Skipperen - Provstejorden - Kornblomstvej - Scheelsminde - Sofiendal

*M
æ

gl
er

 i H
as

se
ris

 m
ed

 fl 
es

t s
ol

gt
e b

ol
ig

er
 Ifl

 g
 b

ol
ig

sid
en

.d
k 1

4/
3 2

02
3

*M
æ

gl
er

 i H
as

se
ris

 m
ed

 fl 
es

t s
ol

gt
e b

ol
ig

er
 Ifl

 g
 b

ol
ig

sid
en

.d
k 1

4/
3 2

02
3

SKAL VI OGSÅ SÆLGE DIN BOLIG?

INDEHAVER

Frank V. Andersen

INDEHAVER

Martin Lindhøj
INDEHAVER

Jette Gudiksen

INDEHAVER

Allan Nørgaard

Vi er den bedst sælgende villa-mægler i HasserisVi har mere end 40 års erfaring og 24 engagerede medarbejdere, som er klar til at hjælpe. Vi tilbyder altid en gratis og uforpligtende vurdering.

Kontakt os på

96 31 60 00

Tegninger og gummistøvler i bilen- på besøg hos indretningsarkitekt TIne Hundrup.
Ny Matas bliver dobbelt så stor- Store Manager Charlotte ser frem til et brag af en åbning.  

Tre generationer i bageriet- kunderne strømmer til Bauns Bageri hver eneste dag.

Læs mere side 12-13

Læs mere side 22

Læs mere side 4

hasserisavis.dk

Sundhed & Velvære: Qigong i Rotunden - Læs mere side 26-27

Hasserisavis.dk besøger brigadegeneral Karsten Fledelius Jensen til en kop kaffe i solskinsvejret i Astrid Obels Have. 

Manøvrerede gennem nåleøjet til Flyvevåbnets top

Af Helena Ravnsbæk

Et fly kommer hen over As-trid Obels Have i Hasseris, og straks vender Karsten Fledelius Jensen sit blik mod himlen, holder hånden op for at skygge for solen og smiler tilfreds. Han påstår nemlig at kunne genkende et fly, blot ved at lytte til motoren, og blikket op mod luften er kun for at blive bekræftet – og det blev han selvfølgelig. For Karsten Fledelius Jen-sen har hørt en del flymo-torer gennem tiden, han har  

rejst verden rundt i luften og nåede Flyvevåbnets top i september 2021, hvor han blev udnævnt til næstkom-manderende. 

Vejen dertil har dog ikke for brigadegeneralen været lige for, men på en eller anden måde har han fået navigeret sit forløb således, at han er landet rette sted på rette tidspunkt og manøvreret sig gennem mange nåleøjer gennem sine 39 år hos For-svaret.
Fortsættes side 2:

Læs mere side 2

Vejen til toppen af det danske flyvevåben for Karsten Fledelius Jensen har ikke ligefrem været en lige rute i luftlinje. I dag ser han tilbage på en 39 år lang karriere i Forsvaret, der har været ganske atypisk, krævet skarp navigation og en god portion held.

Erhvervsprofilen

Fredningsnævnet. Dommer Torben Bybjerg Nielsen (stående) redegør for fredningsplanen for Sorthøj. Foto: Jens Skovgaard.

Deltagerne besigtiger fredningsområdet. Foto: Jens Skovgaard.

Af Jens Skovgaard

På et offentligt møde i Frednings-
nævnet den 27. november 2023 
blev fredningsplanen præsenteret, 
og det blev bekendtgjort, at fred-
ningen ligger fast, når en 8 ugers 
høringsperiode er gennemført.

Mødet blev afholdt på Stigsborg 
Brygge med Rådmand ved By og 
Land Jan Nymark Rose Thaysen (V), 

som indleder. Formand for Fred-
ningsnævnet for Nordjylland, sy-
døstlige del, dommer Torben Bybjerg 
Nielsen, redegjorde herefter for de 
lovmæssige forhold omkring fred-
ninger, hvorefter selve fredning-
splanen blev gennemgået.

Plejeplan
En del beboere fra Sorthøj del-
tog i mødet. Der var generelt en 
positiv holdning til, at området nu 

fredes, men samtidig var der en del 
spørgsmål til den fremtidige pleje 
af området. Her blev det oplyst, at 
Aalborg Kommune skal udarbejde en 
plejeplan for området – og de har god 
tid til at gøre det, for man kan vente 
op til 3 år med at udarbejde en sådan 
plan.

Aalborg Kommune tilkendegav, at 
en plejeplan ikke tager sigte på at 
bevare den nuværende flora uberørt, 

men at man vil arbejde for at bevare 
de oprindelige arter og bekæmpe in-
vasive arter.

Forhistorien
Selve formålet med fredningen er at 
sikre offentligheden adgang til om-
rådet, og at sikre biodiversiteten og 
de landskabelige værdier.

Forhistorien for fredningen er, at 
Aalborg Kommune i sin jagt på at 

Fredningen af Sorthøj er nu en realitet
Fredningsnævnet har nu udsendt fredningsnotat, og dermed er fredningen af den del af Sorthøj, der ikke er udlagt til boliger, nu en realitet.

skaffe kapital ved frasalg 
af jord havde udset sig den 
sydlige del af Sorthøj. Her 
ønskede man at placere 
yderligere fire boligenklaver 
langs Skelagervej og et bu-
tiksområde ved krydset Skel-
agervej/Hasserisvej.

Denne plan gav som så ofte 
før anledning til en del bal-
lade i det ellers venlige Has-
seris. Efter nogen diskussion 
med daværende Rådmand 
ved By og Land Hans Hen-
rik Henriksen (A) blev der 
arrangeret et borgermøde i 
september 2021, og da det 
var tæt på kommunalvalget, 
troppede de fleste partier op 
til mødet. 

Det var på dette møde, at 
rådmanden fremførte idéen 
om at frede Sorthøjskilen og 
Mølleparken, vel at mærke 
efter at man havde fået lo-
kalplanen for byggeriet på 
Sorthøj på plads.

Efter møder med de lokale 
beboerforeninger på Sorthøj 
og Hasseris Grundejer-
forening, blev der indgået et 
kompromis, der betød, at der 
kunne bygges to nye bolig-
enklaver langs Skelagervej, 
medens resten af Sorthøj 
skulle fredes.

Spørgsmålet om fredning af 
Mølleparken blev taget ud 
af den oprindelige plan, an-
giveligt fordi Aalborg Zoo, 
overfor Aalborg Kommune 
havde udtrykt et ønske om 
at overtage ca. 5 ha. af Møl-
leparken, som skulle inddrag-
es i Zooparken. Officielt gav 
rådmand Jan Nymark Rose 
Thaysen (V) udtryk for, at 
man ville afvente udviklin-
gen i området, når Sygehus 
Syd blev flyttet til det nye 
supersygehus, der som be-
kendt er så forsinket, at in-
gen tør gætte på, hvornår 
det kan stå færdigt.

Udsigten på Sorthøj
Men tilbage til den aktuelle 
fredningssag, som trods alt 
er blevet realiseret. Mødet 
på Stigsborg Brygge blev nu  
flyttet til Sorthøj, hvor områ-
det blev besigtiget fra top-
pen af én af gravhøjene. 
Herfra kan man beskue hele 
området, og nyde den flotte 
udsigt ned over Gammel 
Hasseris og ud over Hasseris 
Enge med Limfjorden i hor-
isonten.

Gyldig til 28/02-2024

1 x gratis
valgfrit stjerneskud eller rejemad

Aflevér voucher og få

Indløses i
AKTUEL 
Hasseris
Inhouse.

hasserisavis.dk

Vind med:



- lokale nyheder hver dag
hasserisavis.dk
-

Tættere
på de
lokale...

hasseris medier
reklame | online l pylon l print | hasserisavis.dk 
Hasseris Bymidte 21 - 9000 Aalborg 

Kontakt Helena eller Jesper på Tlf. 22 87 47 44  
eller på jef@hasserismedier.dk

- få dit budskab ud med
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INDEHAVER

Frank V. Andersen

INDEHAVER

Martin Lindhøj
INDEHAVER

Jette Gudiksen

INDEHAVER

Allan Nørgaard

Vi er den bedst sælgende villa-mægler i HasserisVi har mere end 40 års erfaring og 24 engagerede medarbejdere, som er klar til at hjælpe. Vi tilbyder altid en gratis og uforpligtende vurdering.

Kontakt os på

96 31 60 00

Tegninger og gummistøvler i bilen- på besøg hos indretningsarkitekt TIne Hundrup.
Ny Matas bliver dobbelt så stor- Store Manager Charlotte ser frem til et brag af en åbning.  

Tre generationer i bageriet- kunderne strømmer til Bauns Bageri hver eneste dag.
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Hasserisavis.dk besøger brigadegeneral Karsten Fledelius Jensen til en kop kaffe i solskinsvejret i Astrid Obels Have. 

Manøvrerede gennem nåleøjet til Flyvevåbnets top

Af Helena Ravnsbæk

Et fly kommer hen over As-trid Obels Have i Hasseris, og straks vender Karsten Fledelius Jensen sit blik mod himlen, holder hånden op for at skygge for solen og smiler tilfreds. Han påstår nemlig at kunne genkende et fly, blot ved at lytte til motoren, og blikket op mod luften er kun for at blive bekræftet – og det blev han selvfølgelig. For Karsten Fledelius Jen-sen har hørt en del flymo-torer gennem tiden, han har  

rejst verden rundt i luften og nåede Flyvevåbnets top i september 2021, hvor han blev udnævnt til næstkom-manderende. 

Vejen dertil har dog ikke for brigadegeneralen været lige for, men på en eller anden måde har han fået navigeret sit forløb således, at han er landet rette sted på rette tidspunkt og manøvreret sig gennem mange nåleøjer gennem sine 39 år hos For-svaret.
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Vejen til toppen af det danske flyvevåben for Karsten Fledelius Jensen har ikke ligefrem været en lige rute i luftlinje. I dag ser han tilbage på en 39 år lang karriere i Forsvaret, der har været ganske atypisk, krævet skarp navigation og en god portion held.

Erhvervsprofilen

12.100
aviser  

hver  

måned!

Hør  

om reklamer 

på vores LED-

infoskærme!




